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„ Legyünk hűek 
hagyományainkhoz...!"
Fórum
a ll-es
üzemben

Az új elvek jegyébcn_ tartot
tak üzemünk különböző testü
letéi együttes ülést február 3- 
án az üzemi tanácsteremben. 
Ezen részt vettek a pb, szb, 
KISZ-bizottság, a bizalmi tes
tület tagjai, valamint a szocia
lista brigártvezetők és a műsza
kiak.

Ennek célja egyrészt az volt, 
hogy minél kevesebbet rabol
janak el a dolgozók munkaide
jéből, másrészt igy Bujtor Béla 
üzemigazgató is mentesült a 
beszámoló többszöri, ismételt 
előadásától.

Az ülésen részt vett Róka 
Sándor, a vállalati szb tagja is.

Az igazgató először ismertet
te az elmúlt év kiváló eredmé
nyeit, s elmondta, hogy ezek
re üzemünk valamennyi dolgo
zója büszke lehet. Fennállása 
óta a múlt évben érte el leg
jobb eredményeit a II. sz. bá
nyaüzemi kollektíva, ezért min
denkit köszönet illet.

A tavaly is jelentkező vájvé
gi létszámhiányt csak túlmü- 
szakokkal és a tervezettnél ma
gasabb teljesítménnyel sikerült 
pótolni.

Gond azért a múlt évben is 
volt: romlott a baleseti helyzet, 
sok volt a táppénz miatt kie
sett műszak (főleg a kiszolgá
lóknál), rendkívül rossz volt a 
vájvégi kiszolgáló arány.

Nehezek az idei év feladatai 
is. Meg kell gyorsítani a ba
konyái terület befejezését, vég
legesen át kell adni a régi 
üzem külszíni létesítményeit. 
Erre kényszerít bennünket a 
múlt évre engedélyezett kiszol
gáló látszám idei erőteljes csök
kentése is. Ez bérgazdálkodási 
kérdésekkel szintén összefügg, 
mert minél kevesebb létszám
mal teljesítjük tervünket, an
nál több lesz az egy főre jutó 
bér. Ezek a témák erősen fog
lalkoztatják dolgozóinkat, s 
ezért megnövekszik a tájékoz
tatás, a megértés, a hozzáállás, 
az öntudat jelentősége.

Az igazgató kérte az ülés 
résztvevőit: Legyünk hűek ha
gyományainkhoz, az idén is te
gyünk meg mindent a terv tel
jesítéséért! Az üzemi kollektí
va sokszor bebizonyította, hogy 
még ennél nehezebb körülmé
nyek között is magas szinten 
képes a feladatok végrehajtá
sára.

A hozzászólások után — ame
lyek az egyetértést, a jobbítás 
szándékát tükrözték —, a záró 
mondatokat Hagyó Árpád üze
mi pb-titkár mondta el. Csat
lakozva az igazgató szavaihoz, 
megerősítette: nehezek a fela
datok, de összefogással, öntu
dattal, az emberek felelősség- 
tudatával ebben az évben is el
érhetjük céljainkat.

Benedek Sándor

Sok még a nyitott kérdés

A bányászati keresetkiegészítésrőlA Minisztertanács a mecseki bányászatban foglalkoztatott dolgozók egészségromlásának megelőzése érdekében — a Szakszervezetek Országos Tanácsával egyetértésben — úgy határozott, hogy a Mecseki Érc- bányászati Vállalatnál és a Mecseki Szénbányák Vállalatnál, egyes föld alatti munkakörökben 3000, illetve 4000 műszakszámban meghatározott foglalkoztatási korlátozást rendel el.Február 6-án vállalatunk Központjában került sor arra a megbeszélésre, melyen a Magyar Tudományos Akadémia uránipari elemző állandó témabizottsága a mecseki bányászatban foglalkoztatottak bányászati keresetkiegészítését szabályozó minisztertanácsi határozat végrehajtási utasításának a tervezetét vitatták meg.

A tervteljesítes feltétele: folyamatos 
anyagellátás, szervezettebb munka

szocialista nők II. Nemzetközi Konferenciáján határozták el, hogy március 8-át a világ asszonyainak nemzetközi harci ünnepévé nyilvánítják. Forradalmi tett volt akkor: igazságot, társadalmi megbecsülést, politikai jogokat követelni nőknek olyan társadalmi rendszerben, amely szentesítette az egyenlőtlenséget, védte a kizsákmányolást, a nemzeti és osztályelnyomást.
A II. sz. bányaüzem történetében tervteljesítés szempontjából egyik legjobb év volt az 1986-os. Lehet, hogy hasonlóan jó teljesítménymutatók voltak már, de a termelési körülmények 1986-ban nem a legjobban alakultak. Csak néhányat ezek közül:Az ércesedés, a minőség alakulása, a kettős telephellyel járó kiszolgálási, anyagellátási gondok, a vájvégi létszámhiány mindmind termelést zavaró körülményként jelentkeztek az elmúlt évben.Mindezek ellenére a legfőbb termelési mutatókat — a bányafúrást kivéve — 100 százalék felett teljesítettük. Kiemelten szép 106,8 százalékkal a tonna/műszak és 102,7 százalékkal a centimé- ter/műszak teljesítése.Az előző gondolatok ti

A tanácskozáson a bizottság tagjain kívül részt vettek a két érintett bányavállalat vezetői, az Országos Társadalombiztosítási Fő- igazgatóság, az Egészség- ügyi Minisztérium és a BDSZ képviselői is.
— Miről is volt szó ezen 

a megbeszélésen, hogyan is 
áll a 3387/1986. MT. sz. ha
tározat (köznyelven „jára
dékrendszer”) végrehajtási 
utasításának az ügye? — erről kérdeztük Mészáros 
Istvánt, vállalatunk szak- szervezeti bizottságának titkárát.— Az Ipari, az Egészség- ügyi és a Pénzügyminisztérium tervezett együttes rendeletének mindazon kérdéseivel, szabályozásával foglalkoztunk, amely a vállalati végrehajtást elősegíti, konkretizálja, az érvény

zenkét helyen szinte egyszerre hangzottak el 1987. február 7-én (szombaton), a II. sz. bányaüzem termelő egységeinek termelési tanácskozásain, amikor az üzemi eredményekről tájékoztatták a dolgozókat.A MÉV Központ tanácsterme, a Ságvári Endre Művelődési Ház és a munkás- szálló adott otthont 8 órától a szép létszámmal megjelent munkásközösségeknek, hogy a demokratikus jogaikat a legközvetlenebb demokratikus fórumon gyakorolják.A dolgozók az üzem 1986. évi munkájáról szóló tájékoztató után a saját termelő egységük 1987. évi feladatainak részletes tervét hallgatták végig.A termelési tanácskozás jegyzőkönyveinek tanulsága szerint a hozzászólásokra, a

ben levő más, magasabb jogszabályok alapján.— Miután a Minisztertanács döntése egyedülálló a magyar munkajog gyakorlatában, ezért számos kérdés értelmezésére, vitájára került sor. A végleges végrehajtási utasítás kiadását nehezíti, hogy bizonyos kérdésekben a tárcák között nincs egyetértés, vagy magasabb jogszabály további módosítása szükséges.— A bizottsági ülésen szó esett a vállalati elképzelések végrehajtási ütemezéséről és szorgalmaztuk a vitás kérdések mielőbbi pontosítását, annak érdekében, hogy a határozat végrehajtása dolgozóink elvárásainak megfelelően minél előbb elkezdődhessen.— A bizottság véleménye alapján az érintett tárcák
(Folytatás a 3. oldalon)

Keller Gábor montázsa
Nönapí
köszöntő

dolgozók visszajelzéseire, javaslataira sokkal több időt fordítottak a délelőtt során, mint a beszámolókra.Elhangzottak a termelést zavaró tényezők, anyagellátási, fúrószár-ellátási gondok, szervezetlenség egyes területeken, kifogásolták a szociális ellátásban és a külszíni létesítmények beüzemelése során jelentkező hiányosságokat, a tömegközlekedés zavarait.A hozzászólók a problémák felvetése után javító szándékú javaslataikkal szinte alkotó fórummá változtatták a termelési tanácskozások hangulatát.A termelési tanácskozásokat követően a szocialista brigádok az 1987. évi vállalásaikat beszélték meg és rögzítették a brigádnaplóikban. Kukái András

Az 1910-ben elhatározott célkitűzések után jött két világégés, jött a fasizmus, az emberiség történelmének legsötétebb korszaka, mely a dolgozó nők helyét három szóval határozta meg: templom, gyerek, konyha, emellett a nők egy része 10—12 órát a gyárakban is dolgozott.A nemzetközi nőnap harci jelentősége változatlanul igen nagy, mert ma is vannak még országok, ahol a nők nem szabadok. Hazánkban a nők egyenjogúsága 1945-ben vált lehetővé. Ekkor a nők a tanulás-munkavégzés terén egyenlő lehetőséget kaptak a férfiakkal. Voltak köztük kiváló traktorosok, bányászok, kohászok, de voltak elhivatott párt- és szakszervezeti munkások, akik mindent megtettek a proletárdiktatúra, majd a szocialista társadalmi rend győzelméért. A hőskor szélsőséges elemei később megszűntek és a nők ma alkatuknak megfelelő munkát végezhetnek, ők alkotják a munkavállalók közel felét, nélkülük a társadalom építése megállna.Vállalatunknál alacsonyabb ez a szám, sajátos munkaterületünk miatt. Nagyon sok köztük a törzsgárdatag, munkájuk nélkülözhetetlen. Ha ehhez hozzátesszük a szűkebb család keretében végzett munkát, akkor azt kell mondanunk, hogy a nő többet vállal, mint férfi munkatársai. összetartja a családot, gyerekeket nevel, tanít, gazdálkodik a családi jövedelemmel. Sokan közülük társadalmi tisztséget vállalnak, szocialista brigádokban dolgoznak. képezik magukat szakmailag, politikailag. Aki ezt teszi, minden tiszteletet és megbecsülést megérdemel.Ezúton is megköszönjük minden nődolgozónk elmúlt éves munkáját, kérjük a jövőben is segítsék célkitűzéseink megvalósítását, szocialista társadalmunk építését.nődolgozók munkatársaitól, vezetőitől kérjük, hogy ne csak a nőnap környékén, hanem az év minden napján megértéssel fogadják és úgy segítsék megoldani azokat a gondokat, melyek a gyermekszüléssel, neveléssel kapcsolatban jelentkeznek, mintha a gond a saját családjukban jelentkezne. E gondolatok jegyében kívánunk minden aktív és nyugdíjas nődolgo- zónknák sok boldogságot, jó egészséget, sikereket a gazdasági munkájukban és örömet, boldogságot családi életükben.
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Együtt gondolkodva... Csöndör László felvétele Simon János

Termelesí tanácskozásokról
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Bizalmi vetélkedő
Ewdre Művelődési Házban a 30 évvel ezelőtt elsőként Munkásőrség fennállásának fogtak fegyvert a munkás-30. évfordulója alkalmából jubileumi ünnepséget szervezett az urán munkásőr- század alapító tagjainak részvételével.Az ünnepségen jelen volt 
Czilják József, a Munkásőrség megyei parancsnoka,
Krivicz Gyula egységparancsnok, valamint a vállalat párt- és társadalmi szerveinek képviselői.Az elnöklő Kovács István vállalati pb-titkár köszöntő- vezérben je után, Szloboda Pál, azuránszázad első parancsnoka tartotta a megemléke- forradalom

hatalom védelmére és szálltak szembe az ellenforradalmi erőkkel.— Először a fegyveres őrség jött létre — mondotta —, melynek tagjai szervezői és alapítói voltak az urán munkásőrszózadnak.Hangsúlyozta, hogy akkor a hatalom jelképe és záloga volt a fegyveres őrség és a tagjaik voltak az elsők a pártszervezetek újjászer- Ezt követően részletesen beszélt az ellenleveréséről, azést. konszolidációról, majd aElmélyülve a feladványok megoldásában.Csöndör László felvételeFebruár 5-én került sor szakszervezeti kérdésekkel a vszb által meghirdetett és foglalkozó írásokat. Egyénirendezett szakszervezeti bi- leg választhattak vagy egyzalmi vetélkedő döntőjére. A megjelenteket Csuja Im
re, a PNSZ művésze bányászverssel köszöntötte, majd kezdetét vette a játék.A hét feladat közül az első kettőt előre megadták a rendezők, így már kimunkált, kerek egésszé fogalmazott gondolatok hangzottak el. Az üzemek történetét kellett ismertetni a versenyzőknek öt percben. „Az idősebbeknek emlék, a fiataloknak csupán történelem az első csákány vágástól máig eltelt időszak.” — hangzott el az egyik csapat ismertetőjében.A második feladatban „kifaggatták” a szakszervezeti aktivistákat, hogyan tudják használni munkájukhoz a módszertani kiadványokat, segédanyagokat, illetve mennyire kísérik figyelemmel a sajtóban megjelent
A fiafalok bizonyítanak

A közelmúltban számolt be az Anyag- és áruforgalmi főosztály közvetlen irányítású KlSZ-alapszer- vezete pártvezetőségi ülésen az 1986. évi mozgalmi munka tapasztalatairól és az 1987-es év feladatairól.
Bagyal István, az alapszervezet titkára ismertette az 1986-os évre szóló akcióprogram főbb kiemelt részeit. Elmondta, hogy elsődleges célnak a gazdaság-
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újságcikk, vagy egy folyóirat ismretetése és elemzése között. A válaszok alapján kiderült, hogy a Munka című folyóirat éppúgy kedvelt, mint a Bányamunkás. A legtöbben ezeket választották. Kritikaként említették, hogy a szakirodalmak keveset foglalkoznak a bizalmiak konkrét gondjaival, a hétköznapi munkájuk során felmerült vitás kérdésekkel.A tartalmas és időigényes vetélkedő díjkiosztása előtt két holtversenyben álló csapat pótkérdéseket kapott.A vetélkedő a következőképp zárult: 1. Központ (9000 forint), 2. Szolgáltató üzem (7500 forint), 3. Kutató-fejlesztő üzem (6000 forint).A további hat csapat könyvjutalomban részesült.
Helstáb Judith

politikai feladatok sikeres végrehajtását tűzték ki, a vállalat anyagellátását, a készletek legkisebb szinten- tartása mellett, fegyelmezett és balesetmentes munkavégzés során. A fokozódó gazdasági nehézségek ellenére is sikerült megoldani ezt a feladatot, amelynek megvalósulásához egyéni és közösségi vállalásokkal járultak hozzá.Ezután beszélt a pályakezdők bér- és jövedelem- viszonyairól. Hiába kaptak a főosztály fiataljai 68 százalékos kiemelt béremelést, a többéves üzemektől való nagyméretű elmaradást nem tudta kompenzálni.Szólt a lakáshozjutás egyre nehezebb feltételeiről. Elmondta, hogy a lakáshoz jutott fiatalok nagy örömmel vették a KlSZ-bizott- ság letelepülési segély alapjából kapott támogatást.Méltatta a tömegsporttevékenységet és az elért eredményeket. Elmondta, hogy a húzóerőt ezen a területen főleg a fiatalok vállalják és az elért eredmények a szakszervezet támogatása nélkül nem valósulhattak volna meg.Beszélt a hagyományos, igen népszerű, a társszervekkel közösen szervezett — szocialista tartalmú — rendezvényekről, mint a névadó, nőnapi, Télapó-ünnepségek és a szovjet baráti találkozók.Ismertette az Állami Nevelőotthon és a KlSZ-alap- szervezet folyamatos, többéves kapcsolatát és az elvégzett munkákat. Kiemelten beszélt a Remeteréten felállított Budakeszi vadas

munkásőrök elmúlt három évtizedes helytállásáról.Elmondta, hogy az urán- század a politikai, szakmai A vállalati pártbizottság Elismeréssel és nagy tisz- kiképzésben és a szolgálati február 13-án a Ságvári telettel szólt azokról, akik feladatok ellátásában min-
A nép szolgálatában

Együttműködési megállapodás vállalatunk 
és a Baranya Megyei Tanács között
Január végén Horváth Lajos, a Baranya Megyei Tanács elnöke és Tóka Jenő, vállalatunk vezér- igazgatója írta alá azt a dokumentumot, amely a MÉV és a Baranya Megyei Tanács közös tevékenysé
gét koordinálja az elkövetkező öt évben.Az együttműködési szer- kulturális életkörüményei- ződés, mely keretét adja a nek javítása, mindkét fél számára hasz- Az együttműködés főbbnos közös tevékenységnek, területei közül kiemelt tes bányászlakás-építésitulajdonképpen a korábbi hangsúlyt kap a megúllapo- program megvalósításáhozdósban, hogy az ércbányá- 50 ezer, a bányász államiszat megfelelő és hatékony bérlakás-építési programérdekképviseletet kapjon. megvalósításához 120 ezerEnnek érdekében a Bara- forint vissza nem térítendőnya Megyei Tanács szüksé-

— 1982-ben megfogalmazódott — együttműködés felújítása.Legfőbb célja a megye jgazdasági, társadalmi célkitűzései megvalósításának gesnek tartja, hogy a búelősegítése, a szocialista de- nyászlakosságot közvetle- mokratizmus szélesítése, a nül érintő, életkörülményü- bányászság társadalmi sze- két befolyásoló testületi elő-repének erősítése, az ércbá- terjesztések előkészítése so- tézményeinek létesítésében
nvróc'7nb- f órcoHolmí ran fri i ólmvÁH i 1,” xznll ni ntiinlr A,, Anyászok társadalmi helyzetének, anyagi, szociális és

parkban készült ‘esőbeálló gombapavilon másának elkészítéséről, amelyben szinte kivétel nélkül minden fiatal részt vett.A titkár a beszámolóját azzal zárta, hogy a KISZ segítését a gazdasági, pártós szakszervezeti vezetés együttes feladatnak tekintette és a KlSZ-vezetőség- nek az elért eredményekkel nem szabad megelégednie.Szőke Barnabás
„Mindig voltak társadalmi megbízatásaim »»

Tulajdonképpen házasságkötése határozta meg, hogy a vállalathoz jött dolgozni. Férje, Juhász Alajos ugyanis a vállalat ösztöndíjasaként Miskolcon végezte az egyetemet. Ezután kerültek Pécsre. Férjének állása ugyan biztosított volt, de ő hosszas utánjárás után tudott csak elhelyezkedni, vegyésztechnikusi végzettségével. Szerződéssel pár hónapig a Kísérleti kutatási 'és automatizálási üzem technológiájának egyik laborjában kapott munkát. A szerződés lejárta szinte egybeesett fiúk megszületésével. Az üzem analitikai üzemegységére 1973-ban került, ekkor már véglegesítve. Azóta is itt dolgozik laboránsként.Amikor munkájáról beszélgetünk, szerényen, a hosszas fejtegetőzéseket mellőzve arró beszél, hogy micsoda különbség van az iskolában tanultak és a min-

rán tájékozódik vállalatunk és korszerűsítésében épp-dolgozóinak véleményéről.A munkaidőalap fokozottabb kímélését célozza az az elhatározás, hogy a jövőben a tanácsok szakigazgatási szervei a vállalati jogsegélyszolgálat útján fokozatosan kiterjesztik (lehetőség szerint) a tömegesen előforduló ügyeknek az üzemekben történő intézését.Ugyanakkor a vállalat Kutató-fejlesztő üzeme az együttműködés keretében közreműködik az elektronikai innovációban és az elektronika megyében történő hasznosításában.A vállalat munkaerőgondjának orvoslására a tanács segítséget nyújt az utánpótlás biztosításában

Ircsí
dennapi munka között. Mesél arról — mintegy összehasonlításul —, hogy milyen munkát végzett annak idején Miskolcon egy nagy vegyiüzemben és melyek azok a feladatok, amelyekkel e munkaterületen nap mint nap szembe kell néznie. Úgy jellemzi az itt véglett feladatokat, hogy ez izgalmas munka, nem a megszokott taposómalom. Ritka földfémelemzésekkel foglalkozik — igaz megjegyzi, nemcsak ő, hanem másók is —, s változatosnak tartja a feladatokat. Vannak vissza-visszatérően végzett elemzései, de akadnak újszerűek is. Ezek bonyolultabb feladatok, s tulajdonképpen kísérletezést jelentenek a megszokottaktól eltérően.Szeretettel és természetes

dig az élen járt és a munkásőr fegyverek jó kezekben vannak ma is.Az ünnepi megemlékezést követően Czilják József megyei parancsnok köszöntötte a munkásőröket és beszélt a párthoz való hűségükről, harcos, elkötelezett helytállásukról.Befejezésül 21 munkásőr Munkásőr Emlékjelvény elismerésben részesült, majd a ma már többségükben nyugdíjas éveiket töltő munkásőrök találkozójára került sor, azokéra, akiknek neve bekerült nemzetünk történetébe. K. J.

éppúgy, mint a megváltozott munkaképességű dolgozóink problémáinak megoldásában.Dolgozóink lakáshelyzetének javítása érdekében a tanács rendelkezésre álló pénzügyi kereteinek terhére a telepszerű, többszin-
támogatást nyújt lakásonként.A felek együttműködnek a bányászlakta települések oktatási és művelődési in-
úgy, mint az egészségügy területén.Az óvodák patronálásától, az egyedül élő, már munkaképtelenné vált dolgozóink szociális otthoni elhelyezéséig mindkét fél olyan kötelezettségeket vállal, amely mindannyiunk, a köz javát szolgálja. Nem látványos dolgokról van szó mondhatnánk — hiszen ezeknek a kötelezettségvállalásoknak hagyományai vannak — már-már természetesek.Csakhogy a jelenlegi megállapodás és a hasonlók ellentétben a gazdasági törvényszerűségek mostani hatásával, nem devalválódnak, hanem felértékelődnek.Nógrádi Gábor

egyszerűséggel beszél a munkájáról és arról, hogy hetente három alkalommal izotóptanfolyamra jár, míg egy másik nap délutánján az esti egyetemen hallgatja az előadókat. Mesél arról is, hogy 1984 óta pártvezetőségi tag, a pártépítéssel foglakozik, ami ugyancsak mindennapos munkát, odafigyelést jelent. Óvatosan, hogy nehogy valaki is szerénytelenségnek vegye, jegyzi meg, hogy az elmúlt év novemberében e munkáját a megyei pártbizottság Elismerő oklevéllel köszönte meg. A korábbiakban is mindig voltak társadalmi megbízatásai, melyet ugyancsak szívesen végzett. Sohasem hivatkozott arra, hogy erre nincs ideje, energiája, hogy otthon várja a férje, nagyfia és kisleánya.

Jövőnk a tét!

A KISZ KB 
felhívásaFIATALOK;Történelmi sorsfordulót élünk. Nehéz, fájdalmakkal is járó fejlődés útjára lépünk, mely bíztató kilátást ígér, vagy a mi korosztályunk számára ismeretlen társadalmi-gazdasági bizonytalanság jelenti jövőnket? Másképpen fogalmazva: képesek vagyunk-e új lendületet venni, vagy lemaradunk az egyre kiélezettebb nemzetközi versenyben? E kérdésekre a válasz még nem dőlt el. Szándékunk egyértelmű, de az igazi felelet a mindennapi cselekvésben születik.NE VARJÚNK MASRA!A „majd csak lesz valahogy”, a „ha más nem tesz, akkor én sem”, a „nem rajtam múlik” szemlélete azonban nem hozhat eredményt. Sorsunkért felelünk! Nem lesznek kedvezőbbek a feltételek! A küzdelmet más nem vívja meg helyettünk! Saját magunk és környezetünk alakításáért vállalni kell a harcot!CSELEKEDNÜNK KELL!Cselekvésre hívjuk tagjainkat, minden fiatalt. Vegyünk részt az MSZMP KB novemberi határozatának végrehajtásában! Értessük meg mit jelent és mit követel munkahelyünkön és országosan a teljesítményen alapuló megméretés, a műszaki fejlesztés gyorsítása, a nagyobb nyilvánosság és a demokrácia! Lépjünk fel a fejlődést gátló tényezőkkel, a döntések halogatásával, az elvtelen megoldásokkal szemben! Ne tűrjük a korrupciót! Erősítsük a dolgozók tulajdonosi szemléletét! Kezdeményezéseitekkel a helyi pártszervezetekhez és az irányító KISZ-bizottságokhoz forduljatok! az országos döntést igénylő javaslataitokat közvetlenül a KISZ Központi Bizottságának juttassátok el.FIATALOK!Hazánk és a szocializmus jövőjének alakításában, a párt programjának megvalósításában helyünk és felelősségünk van. (Kivonat a KISZ KB felhívásából)

Juhász AlajosnéBeszélgetésünk végén nosztalgiával emlékezett a veszprémi diákévekre, a családi élet kezdetét jelentő miskolci albérletre, az azidőtájt jelentkező pénzszűkére és nem utolsó sorban arra, hogy az élet szép, bár pofonokat is osztogat.Veress T.—Füzy T.
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„Dobi István” 
először hallat magáról

Egymás mellett élni

A bányamester nem szeret összehasonlítani

Legfőbb munkafeladatunk a korrózió elleni védelem. Egy vegyi üzemben pedig a legnagyobb ellenség a korrózió.Az ÉDÜ IV. sz. üzemegységéhez tartozó üzemrész festő, PVC-ragasztó, gumivulkanizáló műhelyekből áll, ahol a dolgozók egy nagy szocialista brigádot képviselnek. Brigádjuk neve: Dobi István. Tagjainak legfőbb erénye a minőségi munka, mert az elvárások igen komoly szinten mozognak. A gumis termékek egyedi munkával készülnek el. Így mindenki saját munkáján „önmeózást” gyakorolhat. A munkák átvételét, utóellenőrzését szolgálja az is, hogy a nagyobb méretű termékek készítőjének a törzsszáma bevulkanizálás- ra kerül. Ez egyben felelősségvállalást is jelent. Komplex tevékenységük úgy érvényesül, hogy a nyerslemezek és a ragasztók egy részének készítését is ők végzik. Panaszkodnak is emiatt, hogy az utóbbi időszakban a gumiipari vegyszerek hiánya sok recept átírását igényelte, melyekkel előbb próbakeveréseket, kísérleteket kellett végezni.A munkaidő jobb kihasználása érdekében a művezető, a csoportvezetők úgy adják ki a feladatokat, hogy a brigádtagok egy hétre előre ismerik és tudják az egyes termékek szérianagy

ságát, így a következő műszakra az anyag, illetve szerszámelőkészítés jelentősen csökkenti az inaktív időket.Eddig csak a munkáról volt szó, de mint Sztanko- 
vics Ágoston brigádvezetőtől megtudtam, családos összejöveteleik is számottevőek. Ezeknek szinte hagyományszerű sorrendje van, „Divatos” üdülőhelyekre (Harkány, Orfű stb.) éppúgy eljárnak, mint a város- környéki falvakba.Újításokban, ésszerűsítésekben sincsenek elmaradva. Például a pachukák gumizásánál a függőállványok gépi mozgatásának megoldása (Jelenik István és Belső László nevéhez fűződik). Zoboki András több brigádtagjával együtt laborelszívó fülke átalakításának a tervét adta be.Az utóbbi négy évet aranyéremmel végezték és nem tudnak továbblépni. Talán nem reklámozzák és adminisztrálják magukat eléggé? ök „csak” dolgoznak? Társadalmi munka- vállalásaik is elsősorban gazdasági jellegűek.A kizárólagosan minőségi munkát elfogadó üzemrészvezető, Dani Sándor a következőket írta naplójukba: „A Dobi István szocialista brigád vállalt feladatait teljesítette.írta és fényképezte:Keller Gábor

Oktatási és gazdasági felelős

KATI
Mindennapos feladatai közt szerepel az öntödével kapcsolatos titkári teendők elvégzése, a dolgozók ügyesbajos dolgainak intézése, a táppénzes papírok kezelése. Emellett hol műszaknaplót vezet, hol étkezési jegyet árusít, hol pedig gépel. S mindezt olyan munkahelyen végzi, ami nem kimondottan nőknek való környezet. Aki már járt az öntödében, az tudja, hogy szennyezett, poros a levegő, fülledt meleg van és az állandó zajt sem lehet kiszűrni, Kónya Lászlóné mégis több, mint tíz éve dolgozik itt.1964-ben — tanulmányai végeztével — a gépkocsiszállításon kezdte pályáját. Olyan közösségbe csöppent, ahol a fiatalok aktív mozgalmi munkát végeztek. S, mivel olyan családból származik, amelynek volt munkásmozgalmi múltja, közel állt hozzá a párt ideológiája. Az alapszervezet többi vezetőségi tagjával együtt irányította a KISZ-munkát, szervezte és mozgósította a fiatalokat a társadalmi munkákra és rendezvényekre. S, ahogy ez már lenni szokott, a pártszervezet felfigyelt aktivitására és felvette soraiba. A KISZ-hez mindaddig hű maradt, míg el nem ment gyesre.

Évekkel ezelőtt a II. sz. bányaüzemben beszélgettünk Farkas László bányamesterrel addigi pályájáról, a mindennapok feladatairól, érintve egy kicsit a bányászai helyzetét. E sorok íróját akkor megragadta az, hogy a bányamester burkoltan és óvatosan, de mégis csak szeretettel beszélt. Szeretettel szólt a bányászatról, Bakonyáról, mintha ott más lenne a levegő, szebben énekelnének az erdőben a madarak és égig érnének az üzemet körül-- ölelő fák. Persze nem mondott ilyeneket, de akkor

Kónya Lászlóné1977 óta az öntödei párt- alapszervezet oktatási és gazdasági felelőse. A politikai képzést önmagára nézve is kötelezőnek tartja. Az M—L középiskola mellett 10 hónapos tanfolyamon sajátította el a filozófia alapjait. Azóta, ha ideje engedi, ellátogat időnként más szervezetek oktatásaira is. Egyrészt érdeklődésből,másrészt információkatgyűjt az időszakonkénti beszámolóhoz.Kati pártmunkáját a Baranya megyei Pártbizottság 1986-ban emléklappal ismerte el.Helstáb J.—Keller G.

úgy tűnt, neki Bakonya jelenti a vállalat közepét. Egy éve az új üzemben dolgozik.Farkas Lászlóval most az V. sz. bányaüzemben beszélgetünk. Arról, hogy milyen volt a váltás, könnyebb-e itt bányamesternek lenni, vagy a haldokló régiben volt gondtalanabb a mindennap.— A feladatokkal mindenütt szembe kell nézni — mondja — és meg kell oldani. Ez a beosztástól és a munkhelytől független. Az V. sz. bányaüzembe 1985 decemberében kerültem és fél évig kimondottan nehezen mentek a dolgok. Ezt egyrészt az okozta, hogy gond és probléma akadt bőven. A külszínen még munkálatok folytak, épült a raktár, átalakításokat végeztünk az, irodaépületben.
— Miért fáj az ilyen 

munkától a bányamester 
feje?— Ma már nem fáj, de akkor ezeket a munkákat is én irányítottam, mivel a főbányamesteri csoport emberei végezték e feladatokat. Ugyanakkor párhuzamosan folyt a bányában is az igen nagy volumenű va- sútvéglegesítés, a 4 13-as aknarendező kitörései, véglegesítése. Itt dolgoztak az aknamélyítők, akikkelegyeztetni kellett az üres- ellátást. Megjelentek a III. sz. bányaüzem által irányított lengyel bányászok is, na de had ne soroljam. Arról el is felejtkeztem, hogy az üzem fémkiló- és tonnatervének a reánk eső részét is teljesíteni kellett.

— Idekerülésekor az 
üzemvezetés még Bakonyán 
volt. Pusztán e tény jelen
tett nehézséget munkavég
zésében?■ — Természetesen, bár lehlet, hogy az jobban hang- •ána, ha azt mondanám, njem. Az előbb azt mondtam, fél évig nehezen mentek itt a dolgok, s ennek egyik oka a már felsorolt problémacsokor volt. A másik, nem voltak itt a főnö

keim, s így előfordult, hogy azonnal és egyedül kellett döntenem.— Az igazsághoz hozzátartozik, gondjaimat enyhítette, hogy a Bakonvá < lévő üzemvezetés mindig korrekt volt velem és minden segítséget megadott a munkám elvégzés éhez. Pedig, ha belegondol nyugodtanmondhatták volna, te vagy a bányamester, intézkedjél, old meg a feladatokat. Az üzemvezetés és az adminisztrációs részleg átköltözése után lényegesen enyhültek gondjaim. Azóta már csak a tényleges bányamesteri munkára kellett és tudtam is koncentrálni.
— Bakonyán dolgozott 

szívesebben, vagy itt az új 
üzemben?— Az emlékeim igaz oda kötnek, de a jövő az V. sz. bányaüzemé. Az érintetlen új terület minden esetben jobb lehetőségeket ad a művelésre. Az V. sz. bányaüzem viszonylatában ez azért nem számottevő, mert a mélyművelés magával hozza a klimatizálás gondjait. A megkésett beruházási feladatok okozta problémákról nem is beszélve.— Ugyanakkor nekem mindig az volt a véleményem, hogy a bányák közötti különbségeket nem szerencsés egybevetni. Minden bányának megvannak a sajátos gondjai. Az emberi természet meg olyan, hogy mindig a saját területén, üzemében felmerülő problémákat tartja a legnehezebbnek.— Nem szeretek párhuzamot vonni, így a II.—V. sz. bányaüzemek között sem. Azt vallom, hogy mindenki végezze a munkáját a legjobb tudása szerint. Körletvezető koromban sem azt néztem, hogy mit csinálnak a többi körletek. Egymás nélkül úgy sem tudnak boldogulni. Ez áll a körletekre és a bányaüzemek egymáshoz való viszonyára is — mondotta végezetül Farkas László.Veress Tamás

A bányászati 
keresetkiegészítésről

(Folytatás az 1. oldalról) vezetőitől kérünk állásfoglalást a végrehajtási utasítás kiadásához. Reméljük, ez nem várat soká magára, hiszen ezt igényli a vállalati előkészítő munka, amely előrehaladott állapotban van és ezt várja a vállalati közvélemény is.— A tervek szerint még
Helyreigazítás

Lapunk február 15-i számá
nak első oldalán „Értékelés az 
elmúlt évi baleseti helyzetről” 
című cikkünk első hasábjának 
utolsó bekezdése az alábbi 
mondatot tartalmazza: „A II. 
sz. bányaüzem rossz évet zárt, 
a megtűrtnél több baleset tör
tént és az ebből eredő táppén
zes napok száma is magas 
volt.”

E tömörre kerekedett mondat 
félreértésekre adott okot, ezért 
most a mondat értelmét rész
letesebben kifejtjük.

A II. sz. bányaüzem rossz 
évet zárt, hiszen 1986-ban 81 há

egyeztető tárgyalásokra kerül sor az érintett vállalatok vezetőivel és ezt követően sor kerülhet a vállalati kollektív szerződés módosítására, a minisztertanácsi határozat végrehajtásának a megkezdésére — mondotta végezetül Mészáros István. N. G.
rom napon túl gyógyuló bale
set történt, ebből 62 munkaba
leset. Ez az előző év átlagához 
képest 39,6 százalékos, illetve 
34,8 százalékos emelkedést je
lent. Ennek ellenére a balese
tek számát illetően 1986-ban a 
bányaüzemek közül a gyakori
sági szám a II. sz. bányaüzem
ben most is a legjobb. 
A balesetekből kieső műszak
szám az előző évekhez képest 
romlott, a legrosszabb a bá
nyaüzemek között, igaz, a meg
tűrt számon belül maradt.

V. T.

Tóth József 1982-ben végzett Miskolcon, bányaművelő szakon. Utána négy évig a Mecseki Szénbányáknál dolgozott. 1986 júniusá

Tóth József körletvezető-helyettestól a IV. sz. bányaüzemben helyezkedett el.
— Hogyan alakult az 

üzemben ez idő'alatt a pá
lyafutásod?— Robbantómesternek vettek fel, aztán nagyon rövid idő múlva beállítottak segédaknásznak a IV. körletbe, aztán ugyanilyen beosztásban dolgoztam a III. körletben.

— Nem zavart, hogy kü
lönösebb tapasztalat nélkül 
termelésirányító feladatokat 
kaptál?— Aknászhiányos időszak volt a nyári szabadságok miatt, így nyilván szükség volt rám. Az persze jobb lett volna, hogyha — mint ahogy hallom ez a szokás a IV. sz. bányaüzemben —

végigjárom a különböző részlegeket ismerkedve a módszerekkel emberekkel, még mielőtt konkrét megbízatást. kapok. Hosszú távon persze ez döntően nem lényeges szempont, de a kezdést illetően jó lett volna.
— A múlt évben, októ

ber 15-töl kineveztek az 1. 
körletbe körletvezető he
lyettesnek. Milyen benyo
másokat szereztél?— Az volt a célom, hogy átvegyem a kollégáim tudását, tapasztalatait, hiszen többségük 20—25 éves gyakorlattal rendelkezik, tehát bőven van mit tanulni tőlük. Ez a tudás mind szakmai oldalról, mind emberi oldalról igen gazdag.

— Hogyan viszonyultak 
hozzád?— A társadalmi szervek felajánlották a segítségüket.

A párttitkár, a KISZ-titkár sokat segített. A műszaki kollégák, a gazdasági vezetés részéről is nagy segítőkészséget tapasztaltam. Első időben nagyon sokat jártam együtt a bányát a korletvezetővel és a feladataimat is úgy szabták meg, hogy fokozatosan váltak nehezebbekké, bonyolultabbakká. Végül is jók a tapasztalataim.
— A dolgozókkal milyen 

a kapcsolat?— Megpróbálok következetes lenni. Az utasítást megkövetelem és számon kérem. Néha előfordul, hogy egy-egy vájár egy bizonyos helyzetben más megoldást javasol. Örülök neki és, ha lehet egyezségre jutni, akkor meg is teszem.
— Mik az elképzeléseid?— Egyelőre az foglalkoztat, hogy maximálisan megfeleljek a jelenlegi beosztással járó követelményeknek. Wesztl László
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A II. sz. bányaüzem és a Ku
tató-fejlesztő üzem dolgozói ne- _____ __ i__
hezményezik, hogy kevés a vá- vonzata IS van. egy érpár 
rosi telefonh.vási lehetőség, bérleti díja 360 000 forint Kérik, h°sy eze!1 v:llt07tassa' /év plusz a rajta folytatottÁ problémára Gebhardt *3eszélgetés. _
Ferenc, a vállalat energe- ,, A v,ar0S1 -<esZL'./.i,, lekek szama jelenleg 140

szelesen ennek pénzügy
tikai osztály vezetője válaszolt.— Az 1936. december G. előtti időszakban 10 városi A minimális növekedést néhány külső szerv jogos igénye (aknamélyítők, pa-összekötő vonalon keresztül Volat). es olyan üzem, be 60 mellékállomás bekapcso- ^pcsolasok okoztak, ami- 
lásnrn volt lehetik L n P* a kifogásoltlására volt lehetőség, de a párhuzamos készülékek miatt közel kétszeresére növekedett a városi beszélgetésre használható készülékek száma.— A távbeszélő közpon

perkoláció II. kezelők is tartozik. Ezt egyébként még múlt év december végén üzembe helyeztük, mint városi jogos állomást, 10-17-es hívószámmal és később a 23-18-cal (gépészet—terve- atokra való átálláskor meg- zők) ugyan6csPak bővült a szűnt a 10,60-as kez'kap- Kutató-fejlesztő üzem vá-csolású központ, s helyette az üzemi készülékek városi jogosítása biztosította az ilyen igények kielégítését. rosi vonalainak száma. Így az arány ma: 12/5 egyenlő 2,4!... ... .. — Ha a jelentés statisz-Alapelv volt, hogy nem no- ükai adatait pontosítjuk> véljük a városi jogosultsa- akkor egyértelmű, hogy a got a korábbiakhoz kepest, Szolgáltató üzemAél sincs mivel ezen a területen a az átlagtól eltérő növeke- feltetelek nem változtak ddsmef,AJ° ÍTT*, SZ»mTt - üzemeinkben minösé- csak kettővel tudtuk novel- gi jayulás _ a yárosi te_ ni, ez a 20 százalékos, no- iefonálás területén — csak vekedes önmagában is ke- a p0Stai rekonstrukció bevés, de a rossz helyzetet a főzése után várható. Ed- pecsi postai központ tulter- dig az időpontig növelni a heltsege okozza. A postai v^ros; jogos készülékek szá- kozpont átépítésé bővítésé mát nem szabadj mert t0_ jelenleg is folyik (napi saj- vabb rontjuk a telefonáló erről es az átmeneti za- lás Ehetőségét. Csak a re- varokrol rendszeresen ta- konstrukció után — a for- Ha elkészül ez A galomszámlálást is figye- bovites, növelhetjük a va- jembe véve — a vonalszá- rosi összekötők számát, mo(- növelve javulhat meg mert ezek fogadásara a mi tartósan ez a hírközlési le- kozpontunk műszakilag al- hetőségünk is.kalmas (varhato időpont:1987. IV. negyedév). Termé- Gácsi Mátyás
„Tagja vagyok a Zója brigádnak”

MARIKAturális tevékenységét elősegíteni. Középiskolás éveimben a nyári szünetekben a MÉV-nél töltöttem kötelező gyakorlataimat. Nagyapám, édesapám is az I. sz. majd a IV. sz. bányaüzemben dolgozott, innen is ment nyugdíjba. Érettségi után egy évig a porcelángyárba mentem dolgozni, utána kerültem ide a IV. sz. bányaüzembe. Férjhez mentem, egy fiú gyermekünk született, már 5. osztályos. Közben férjem baleset miatt rehabilitált lett, most hivatásos vadász.
Balázs József né tizennégy — Tagja vagyok a hétéve dolgozik üzemünkben, fős Zója szocialista brigád-
— Beszélj magadról, mun- ónk. Sok közös családosrendezvényen veszünk részt, jó közösség.

— Munkahelyeden az 
MSZMP bizottságon ren
geteg gépíró és adminiszt
rációs tevékenységet látsz 
el. Nem érzed időnként

kádról, családodról.— Hol kezdjem?
— Mivel korodat a leg

szebb női kornak tartják, 
kezd kislánykorodtól.— A 39-es dandár üti Ál

Felhívás
A Kutató-mélyfúró üzem mecseki üzemegysége magánosok részére is vállal kútfúrást, kút- kiképzést, pinceásást, házalapásást. A munka megrendelhető, bővebb felvilágosítás Gárdonyi Ervin geológus technikusnál, telefon: 13-57.Üzemvezetőség

talános Iskolában végeztem, soknak’’- Általában szoros idő-szaküzéniskoíában elsők beosztással élek otthon is, között tehettem KISZ-tag. munkahelyemen is. Amikor Ezt azért említem, mert az .uzem.be. keru tem, edes- pártfeladatom a KISZ kul- revfn sok ismerősttalaltam. Az a nyílt, őszinte, segítőkész légkör, melyben dolgozom, nem teszi lehetővé a kesergést, ehhez a légkörhöz alkalmazkodom és jól érzem magam, munkámat szeretem.
— Mi a kedvenc időtöl

tésed? Szeretsz főzni?— Sok időt töltök gyermekemmel, Péterrel. Kedvelem a zenét, szívesen olvasok. Tévére nem sok időm marad. Kedvencemmé vált a sütés, főzés is, sokszor készítek hidegtálakat.Tóth János

Képünkön: leszerelési ünnepség a Petőfi-laktanyában. Csöndör László felvétele
Leszerelő katonákkal beszélgetve
■= ebruár a leszerelések és a bevonulások időszaka. E napok nemcsak a polgári életbe visszazökke- nőknek jelentenek mérföldkövet, hanem a vállalatoknak is. Ilyenkor dől el, hogy kik azok, akik visz- szatérnek korábbi munkahelyükre, míg mások esetleg pályamódosításra szánják magukat. A Petőfi laktanyában három leszerelő honvéddel — vagy ha tetszik kis- katonával — beszélgettünk. Közös jellemzőjük, hogy a vállalattól vonultak be tényleges katonai szolgálattételre és az, hogy a leszerelést követően vissza is térnek korábbi munkahelyükre.
Kiss Miklós 1977 augusz- sén helyezkedett el. A laktusában egyetemi élőiéivé- tanyában jól érezte magát, telisként 11 hónapra vonult bár nehezebbre számított, be Kalocsára. Ekkor akna- Buzsáki Mihály a III. sz. vetőkezelőként teljesített bányaüzemben a bányafú- szolgálatot. Leszerelése után ráson dolgozott, fúrómesterpécsi Közgazdaságtudo- ként. Amikor a katonai be-manyi Egyetemen kezdte hívóról kérdezem azt vála- meg tanulmányait, míg szolja, nem érte váratlanul, hosszabb munkahelyi kité- igaz titkon remélte, hogy rők után végül is a válla- két kislányára való tekin lat Anyag- és áruforgalmi tettel nem viszik el Pécs főosztályán helyezkedett el ről, s itt teljesíthet majd közgazdászként. A beillesz- katonai szolgálatot. Harci kedésre nem sok ideje ma- járművezetőként teltek nap- radt, mivel a hátralévő hat jai a laktanyában, s hozzáte- és fél hónapos katonaidő le- szí, hogy ez az a beosztás, töltésére a Petőfi laktanya- ahol mindig dolgozni kell. A ba megkapta behívóját. Sze- harci járművezető ugyanis rencsésnek tartja magát, mi- egyben szerelő is. Megjegy- vel a személyügyi főtiszt zi, hogy a „pilóták” jó kö- mellett dolgozik, annak se- zösséget alkotnak és segíte- gítőjeként. Amikor arról nek egymásnak a PSZH-k beszélgettünk, hogy a kalo- szerelésében.csai és a Petőfi laktanya ©között vonjon párhuzamot, Első hallásra feltűnt, hogy nehezen bár, de a követke- kivétel nélkül mindannyian zőket mondja: dicsérték a Petőfi laktanyát,— Tizennyolc évesen vo- parancsnokaikat. Beszélge- nultam be katonának Kalo- tésünk során volt olyan ér- csára, így érthető, hogy ak- zésem, hogy ezek a fiúk kor sokkal mellbevágóbb szépítik a katonaéletet. Nem volt mindez. Nehezebbnek meséltek ugyanis jópofa ka- tűnt a kiképzés, mint ahogy tonatréfákat, pedig ez a ko- ezt ma tíz évvel öregebben rábbiakban mindig központi elviselném. helyet kapott a leszerelők

Papp Gábor honvéd a III. meseszótárában. Ok hárman sz. bányaüzemből vonult be tisztelettel, de nem vigyáz- katonának. Igaz, a vállalat- állásban beszéltek a tiszti tál történő megismerkedése állományról, a komoly ki- még 1981-ben köttetett, ami- képzésről. Arról, hogy a he- kor már a Kísérleti kutatá- gyi kiképzés egész embert si és automatizálási üzem- kíván, de sokat is tanultak ben „vegyészkedett”. Ma belőle.már nem tudja pontosan A leszereléssel kapcsolatmegmagyarázni, de hátat ban annyit mond csu- fordított a vállalatnak és pán, bizonyos értelemben Gyulára ment dolgozni örömteli számukra e nap, mintegy tíz hónapra. Lehet, hiszen mindegyiket otthon hogy a magasabb kereset, várja a család. Mindhárman a könnyebb lakáshoz jutás egy-kétnapos pihenő után lehetősége és a város iránt visszatérnek a vállalathoz, érzett szeretete miatt, de a megkezdett munkakörük- végül is visszajött és a III. höz.sz. bányaüzem bányaméré- Veress
MM-hírek - utoljára

A játék végső, záró forduló- chenyl István brigád foglalta 
jához érkezett, hiszen a döntő eP Ez utóbbi brigádot az érté- 
befejezése volt egyrészt az 1986- ... _ , , .....
os versenyévnek, másrészt a 10. keléskor a zsűri külön is ki- 
évfordulóját ünneplő Munka emelte, mivel töretlen lendü- 
és Művelődés játéknak. lettel vettek részt mind a tíz

A városi döntő 1987. február évben az MM játékában.
6-án, a KISZÖV székházában a jubileumi 10. évben véget 
volt megtartva. ^rt Munka és Művelődés ver-

A városi döntőn 1. helyezést senysorozat helyett a szervezők 
ért el — minimális pontszám- a továbbiakban más formában 
mai — az Anyag- és árufor- kívánnak keretet adni a bri- 
galmi főosztály Magyar—Szov- gádok rendszeres, folyamatos 
jet Barátság szocialista brigád- ismeretszerzésekor gyűjtött ta- 
ja, 2. helyezett lett vállalatunk- pasztalatok összevetésének,
tói a Kutató-fejlesztő üzem Hogy ez mikor, s milyen for- 
Winkler Lajos II. brigádja, 4. mában valósul meg, arról a
lett 1 Köznnnt ti Rákóczi Fe közeljövőben részletesen tájc-létt a Központ II. Rákóczi re- £ tatjuk az érdeklődőket,
renc brigádja, míg az 5. helyet
a szintén méves Központi Szé- Dér Agnes

Politikai vetélkedő
„A KISZ megalakulásának 30 éve”

II. forduló x A szocializmus teljes fel
építése az ifjúság érdeke és 
hazafias kötelessége!

2 Jobb munkával, nagyobb 
1. Mikor választották meg tudással a szocialista Magyar- 

vállalatunk országért.
12. Az 1956-os ellenforradalom 

leverése után melyik VIT-en 
mutatkoztak be a kiszes fiata
lok?

1 Moszkvai 
x Varsói
2 Berlini
13. Hány ciklus óta a KISZ 

KB tagja Hágenthurn József, a 
III. sz. bányaüzem vájára?

1 Három ciklus 
x Két ciklus
2 Négy ciklus

Futács Kálmánt
KISZ-titkárává ?

1 1957. augusztus 
x 1957. március
2 1958. március
2. Melyik volt az első önkén

tes Diák és Ifjúsági Építőtá
bor?

1 Dunai Cement- és Mészmű
vek

x Hanság lecsapolása
2 Borsodi Vegyi Kombinát
3. Ki volt az I. sz. bánya

üzem első KISZ-titkára?
1 Fers Antal 
x Pozsár József
2 Vámosi Mátyás
4. Melyik évben született Ki

lián György?
1 1904.
X 1907.
2 1909.
5. Mikor és hol alakult meg 

vállalatunknál az első KISZ- 
brigád?

1 1957. május 19., Fúrási üzem 
x 1957. április 4., I. sz. bánya

üzem
2 1957. augusztus 20., Köz

pont
6. Mikor rendezték az I. Ma

gyar-Szovjet Ifjúsági Barát
ságfesztivált?

1 1973. 
x 1976.
2 1975.
7. A fejtési KISZ-brigádok 

közül kinek és hányas számú 
brigádja emelkedett ki a bri
gádok között kialakult verseny
ben, az I. sz. bányaüzemben?

1 Szabó András, 120. sz. bri
gád

x Panta Antal, 1. sz. brigád _____
2 Orbán György, 40. sz. brigád völt'?~
8. Mikor alakították meg a 1

KISZ sportszervezetét, az Or- J- J?íí2£?szovetség
.zágos Ifjúsági Sportbizottsá- " ’Vti.’sz,

got (OISB) ? 20. A KISZ MÉV Bizottsága
1 1959. március 2. 1907. március 28-án tartja kül-
x 1958. március 2. döttgyűlését. Véleményed sze-
2 1957. december 8. rint ki lesz a KISZ MÉV Bi-
9. Hol és mikor alakult meg “‘kára. (Egy nevet ké-

a vállalati KISZ-bizottság If-
jú Gárda alegysége? a második forduló feladatát

1 1957. május, II. sz. bánya- is az újságból kivágva a be-
üzem küldő nevének, illetve üzemé-

x 1958. április, Fúrás üzem nek megjelölésével kérjük el-
2 1960. március, Ércosztályozó juttatni a KISZ MÉV Bizott-
10. Mikor részesült KISZ-bi- Ságra. A vetélkedőre beérkezett 

zottságunk először KISZ KB megfejtések közül csak azokat 
Vörös Vándorzászló kitüntetés- yesszük_ figyelembe, amelyek 
ben?

1 1969. április 4. 
x 1962. március 21.
2 1968. április 4.
11. Mi volt a KISZ VIII. 

kongresszusának jelszava?
1 Munkával, tanulással a szó- cius 13. 

cializmusért!

14. A Mecseki Szénbányák 
KISZ-bizottsága mely terület 
komszomolistáival tart fenn 
kapcsolatot?

1 Lvov
x Csernobil
2 Csernovográd
15. A pécsi KlSZ-iskola kinek 

a nevét viseli?
1 Magyar Lajos
x Komócsin Zoltán
2 Tarr Imre
16. Mióta Budapest a DÍVSZ 

székhelye?
1 1951. 
x 1950.
2 1955.
17. KISZ KB-tag, az IM, a 

Magyar Ifjúság szerkesztője 
volt, SZOT-díjas költő, ki ő?

1 Vasvári István 
x Vészi Endre
2 Baranyi Ferenc

KISZ V.18. Mikor volt 
kongresszusa?

1 1955. 
x 1950.
2 1960.
19. A Magyar örszemcsapatok 

Szövetsége minek a jogelődje

határidőre beérkeztek, illetve 
mindkét forduló megoldását be
küldték. A nyertesek névsorát 
az április elsejei Ércbányász
ban közöljük.

Beküldési határidő: 1986. már- 

KISZ MÉV Bizottsága

Emigrán-

5-én 15.00 órakor: Fordított 
esztendő.

12- én 15.00 órakor: Fordított 
esztendő.

13- án 15.00 órakor: Fordított 
esztendő.

13- án 19.00 órakor: Emigrán
sok.

14- én 19.00 órakor: 
sok.
Ságvári Filmklub

10-én 18.00 órakor:
Egy asszony meg a lánya. 
Ságvári Mozi

1-én 16.00 és 18.00 órakor: 
Egészséges erotika (magyar

De Sica:

2-án 19.00 órakor: Emigrán-
sok.

3-án 19.00 órakor: Emigrán-
sok.

4-én 14.00 órakor: Fordított

A Ságvári Endre 
Művelődési Ház 
márciusi programjából 
Stúdiógaléria

4—31-ig: Válogatás Lipics Vil
mos festőművész munkáiból.
Képzőművészeti műhely

2-án: a Képzőművészeti mű
hely esztétikai előadássoroza- 
tában Műgyűjtés, pécsi múzeu-
mi gyűjtemények. Dr. Romvá- 7_éa 16 00 órak ry Ferenc művészettörténész tö7rténet (nSZk film), 
előadása. 7_gn 18.00 órakor: A Queen
Pécsi Nyitott Színpad _ Budapesten (magyar film)

8-án 16.00 órakor: Végtelentörténet (NSZK film). S 
8-án 13.00 órakor: A Queen

Budapesten (magyar film). 
14-én 16.00 és 18.00 órakor* A 

esztendő. nindzsa színre lép (USA film).

Végtelen

uzem.be
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FELHÍVÁS
kommunista műszak szervezésére

Segítünk a rászorulóknak

1987-ben ünnepeljük a nagy októberi szocialista forradalom 70. és a KISZ megalakulásának 30. évfordulóját.Vállalatunk termelő és termelést kiszolgáló brigádjai munkafelajánlásokkal csatlakoztak az országos jubileumi munkaversenyhez. Valamennyi brigádunk vállalta, hogy egy kommunista műszakon részt vesz. Ennek elősegítésére és a BDSZ XXIII. kongresszus állás- foglalásának megvalósítása érdekében 1987-ben is kommunista műszakot szervezünk. A műszak szervezésével egyetértett a vállalati pártbizottság, KlSZ-bizott- ság és a szakszervezeti bizalmi testület 1987. január 29-i együttes ülése. Az együttes ülés úgy foglalt állást, hogy a kommunista műszakok szervezésénél vegyük figyelembe a vállalat gazdálkodási körülményeit és az egyúttal segítse elő a gazdálkodás eredményességét. Ezért elsősorban az eredményeknek a többlet termelésben kell jelentkeznie, elkerülve felesleges költségeket.A kommunista műszakot egyeségesen 1987. március 7-én (szombaton) és 1987. március 14-én (szombaton) délelőttös műszakokban szervezzük.A kommunista műszakot önkéntes alapon, elsősorban a termelőmunka területén kell szervezni, ehhez kapcsolódjanak a termelést kiszolgáló munkaterület dolgozói.A nem termelő területeken dolgozók önkéntes alapon, anyagi helyzetük függvényében pénzfelajánlást tehetnek.A felajánlott pénzösszegeket a főbizalmiaknál levő, sorszámozott gyűjtőíveken kell felvezetni, melynek alapján a bérelszámolások a levonásokat elvégzik.A kommunista műszakból
Balesetelhárítás az ÉDÜ-benA tavalyi év balesetelhárítási tevékenysége olyan jó eredménnyel végződött, amilyenre alig volt példa az ÉDU történetében. A fajlagos mutató 0,7 lett. Hogyan jött össze ez a jó eredmény?Az biztos, hogy a balesetek csökkentését csak figyelmesebb, fegyelmezettebb, gondosabb munkával lehet elérni. Tapasztalni is lehetett tavaly, hogy nagyobb volt az óvatosság, de szigorúbb, gondosabb volt a felügyelet is. Az ÉDÜ-ben a közvetlen felügyeletet a legtöbb területen a csoport- vezetők gyakorolják, ők tehetnek a legtöbbet a balesetek csökkentése érdekében.Ezért célprémiumok kitűzésével érdekeltté tettük és tesszük a csoportvezetőket. A célprémium összege a csoport baleseti kockázatával arányos, ami a munka, a munkahely veszélyességéből és a csoport létszámából tevődik össze. A kitűzött célprémium összege meghaladta a 80 000 forintot és a jó eredmények miatt 70 ezer forintot ki is fizettünk.Anyagilag érdekeltek a balesetek csökkentésében a műszaki dolgozók is. Negyedévenként értékelendő Verseny, illetve célprémiumok formájában jelentkezik náluk az érdekeltség.

és a pénzfelajánlásokból befolyt összeg 50 százalékát vállalatunk nyugdíjasai megsegítésére, 40 százalékát a vállalati KISZ-bizottság letelepedési segélyezésére fordítjuk, a fennmaradó 10 százalékot a BDSZ központi segélyezési alapjába fizetjük be.Az ezévi kommunista műszakkal is szeretnénk kifejezésre juttatni az idős bányásznemzedék iránti tiszteletünket és az elmúlt évhez hasonlóan, bányásznapon, szociális rászorultságuk függvényében, nagyobb összegű segélyben részesíteni őket. Ugyanakkor szeretnénk a fiatalok letelepedési segélyét is növelni, ezzel elősegítve a munkaerőutánpótlás biztosítását.Kérjük dolgozóinkat, hogy az 1986-os évhez hasonlóan, áldozatvállalással támogassák a megfogalmazott célok elérését. Kérjük, hogy minél többen vegyenek részt a kommunista műszakon és tegyék meg felajánlásaikat.Az üzemek politikai és gazdasági vezetői gondoskodjanak a munkák összehangolt szervezéséről és gondoskodjanak a munkavégzéshez szükséges feltételekről.(A termelő jellegű kommunista műszak nyilvántartásánál és díjazásánál az 1982. április 29-én kiadott körlevél előírása szerint kell eljárni. A kommunista műszak költségkihatása miatt az üzemek költségkorrekciót nem kapnak.)Kérjük, hogy a felhívás tartalmát az üzemigazgatók röpgyűléseken, munkásgyűléseken ismertessék!Tóka Jenő vezérigazgató, Kovács István pb-tiktár,Mészáros István vszb-titkár, Kiss Csaba váll. KISZ-biz. mb. titkár
Azt nem állítjuk, hogy csak és kizárólag az anyagi érdekeltség alkalmazása hozta ezt az eredményt, de azt igen, hogy feltétlenül hozzájárult a szép eredményekhez.A feltételrendszer része a munkakörülmények javítására, a munkabiztonság növelésére tett sok egyéb intézkedés is.A munkavédelmi terv végrehajtása, a beruházási, felújítási, karbantartási feladatok megfelelő elvégzése mind a balesetek csökkenését, a foglalkozási ártalmak megelőzését szolgálják valamilyen közvetlen, vagy közvetett módon.A jó eredményekhez természetesen hozzájárult az üzem népes aktívahálózata is. A munkavédelmi ellenőrök, a munkavédelmi őrök sok hasznos észrevétellel, figyelemfelhívással segítették a munkabiztonság fokozását.Hogyan tovább? Megteszünk mindent a figyelem ébrentartására, mert azt valljuk, hogy a balesetmentes munka legfontosabb feltétele a figyelem. A probléma mindig akkor adódik, amikor sokszor természetes ok miatt, a figyelem kimarad, vagy elkalandozik.

dr. Bárány Imre

Emberi érzések nemesebbjeihez tartozik, ha másoknak, másokon segíteni tudunk, különösen akkor, ha a külső körülmények miatt rászorult. A IV. sz. bányaüzem udvarán mankókkal is nehezen közlekedő ismerős arc a gépészet csarnokai felé közeledik. Bennünk, egészségesekben érzéseket vált ki a látvány mindaddig, amíg a rászoruló nem tárja fel gondjait, utána célirányossá válik tevékenységünk. Gulyás László (képünkön a Kandó Kálmán szocialista brigád tagjaival), üzemünk volt villanyszerelője kéréssel fordult a Kandó szocialista brigádhoz, hogy családi házának elavult villamos vezetékeit a brigád társadalmi munkában cserélje ki. Az ő egészségi állapota és anyagi helyzete nem teszi lehetővé, hogy e probléma miatt a DÉDÁSZ által áram- talanított házának villamos vezetékét felújítsa.
Újvári József csoportvezető tőlem kérdezi, hogy tud egy ember ilyen esetben nem segíteni? Gulyás

Nem csak a Color Star

Tovább nőtt 
a tűzesetek száma

Annak ellenére, hogy a tűz
kárérték 1986-ban jelentősen 
(több mint nyolcvan százalék
kal) csökkent az előző évihez 
képest, nincs ok az elégedett
ségre. E gondolat jegyében 
kezdte sajtótájékoztatóját a kö
zelmúltban Törők Béla alezre
des, a tűzoltóság Baranya me
gyei parancsnoka.

A magyarázat egyszerű. A 
csökkenés oka, hogy tavaly 
nem volt olyan kimagasló kár
értékű tüzeset a megyében, 
mint 1985-ben, amikor a Tema- 
íorg Vállalat mohácsi gyáregy
ségében 75 millió forint vált a 
lángok martalékává.

A tűzstatisztika igy is riasztó, 
hiszen tavaly tizenegyen vesz
tették életüket és negyvenen 
sérültek meg a lángok között. 
Mindemellett több mint 11 mil
lió forint tűzkár keletkezett a 
megyében.

Az összes tűzesetek több mint 
a fele lakásokban keletkezett 
és romlott a helyzet az ipar, a 
mezőgazdaság és a szállítás te
rületén. Viszont jónak mond
ható a tűzvédelmi fegyelem a 
kereskedelmi egységekben.

Az otthonokban üzemelő, egy
re több elektromos berendezés 
éppúgy gyakori forrása a tüz

DRÁGÁM! Remélem megvan még az a csokor hóvirág, amit tavaly vettem ne
cked, meg anyádnak? Szarka Tibor rajza

Laci ilyen egészségi állapotban egy éve súlyos betegség, miatt vesztette el feleségét, 31 éves volt, egyedül neveli gyermekét, ő úti baleset következtében lett rehabilitált 1978-ban, itt üzemünkben volt villany- szerelő. Sorolhatnám azokat az üzemünk volt dolgozóit, akik nyugdíjasok, ma már alacsony nyugdíjjal, vagy egészségileg erősen megromlott volt munkatársainkat, akik hozzánk fordulnak segítségért és ezek elsősorban nem anyagi eredetű kérések, hanem emberi érzések, a tanácstalanság, a kilátástalanság motiválja közeledésüket.— Szívesen segítünk, ezeket a munkákat igazi társadalmi munkának értékeljük, legyen az bármilyen munka, csak lássuk azokat a mély érzéseket, melyet tevékenységünkkel kiváltunk — mondja a csoportvezető.— Nálunk is bekövetkezett a fiatalítás, ifjúsági brigádkorba kerültünk, nyolcán vagyunk. Ha valaki rászorul bármilyen, de főleg

eseteknek, mint a dohányzás, 
vagy a szabadban tüzelés.

Ez utóbbi dologgal kapcso
latban Török Béla alezredes el
mondta, hogy a szárazság és a 
tarlóégetések időszakában je
lentősen megnő a riasztások 
száma. Helyenként rendkívül 
felelőtlenek az emberek. Elő
fordult például, hogy a tüzelé
si tilalom idején az égő tarló
hoz kivonuló tűzoltókat a „tu
laj” azzal fogadta, hogy bizony a büntetési pénzt, a bírságot 
ő már elő is készítette, itt van 
vigyék.

‘ Tervezik az ellenőrzések szi
gorítását. Egyébként 1986-ban a 
tűzoltók 213 szabálysértési fel
jelentést tettek és 27 esetben 
pedig bűnvádi eljárást kezde
ményeztek. A 185 esetben kisza
bott helyszíni birság összértéke 
megközelíti a 60 ezer forintot.

Célul tűzték ki a tűzvédelmi 
oktatások színvonalának eme
lését, a tűzvédelmi propaganda 
javítását. Ehhez természetesen 
jenetősen hozzájárulhatnak a 
vállalatok, intézmények is, hi
szen a tűzmegelőzés nem a tűz
oltóság és tűzvédelmi megbí
zottak magánügye, hanem mind
annyiunk érdeke.

Nógrádi

Az új óraszekrény is a helyére kerül.Egyed Imre felvételevillamos problémák megöl- mák esetén a gépészek vé- dására kér, kikérjük patró- leményét és megoldjuk a nusunk, Pados István véle- kérést.ményét,' vagy gépészproblé- Tóth János
Biztonsági szemlén 
a Kutató-mélyfúró üzembenNem tudom mikor szebb a Mecsek, télen, nyáron, vagy esetleg tavasszal, de hogy ilyenkor is gyönyörű, az biztos! A szemlebizottság tagjai számára megszűnik a téli Mecsek lebilincselő szépsége abban a pillanatban, amikor a fúrótoronyhoz érve kiszállunk a kocsiból. Az első szó, amit meghallok, annyi: kobak. A fejemhez nyúlok, rajtam van. Körülnézve azonban látom, hogy a berendezésnél dolgozó fúrómesteren és a fúrómunkáson nincs, helyette az egyiken svájcisapka, a másikon harckocsizó sisak. Szó nélkül lecserélik a védőkobakra, de ez a hiányosság már bekerült a szemlebizottsági naplóba. A berendezés dolgozói utánfú- rást végeznek, miközben a szemlézők — a biztonsági megbízott, a gépészeti vezető és az energetikus — módszeresen végignéznek mindent, ami a berendezéssel kapcsolatos: a szivaty- tyúkat, a szállítószéket, a

fúrógépet, a villamos berendezéseket.— Próbáljuk ki a végállásjelzőt! — mondja Tóth 
János biztonsági megbízott.A fúrómester a mozgó- csigasorral megemeli a végállásjelző ellensúlyát,amelynek következtében a fúrógépet meghajtó motor automatikusan leáll, mielőtt eléri a koronacsigát, ugyanakkor ezt a rendszer dudahanggal jelzi a fúró mesternek. Ennek működése rendkívül fontos a biztonságos és balesetmentes munkavégzésben, a ki- és beépítési munkafolyamatok alatt. A berendezés végállásjelzője a próba alatt nem működött, aminek oka elektromos hiba lehet.A szemlebizottság tagjai által észlelt hiányosságok — e berendezésnél egyébként tizenegy — bekerülnek a biztonsági naplóba, pontosan megjelölve valamennyi hiányosság kijavításának határidejét és a felelősök nevét.Miután a jegyzőkönyv elkészült, indulunk tovább Kisbesztercére, egy másik berendezéshez. Üt közben Tóth János biztonsági megbízottat kérdeztük a szemlék céljáról, fontosságáról, feladatáról.— E szemléket havonta és rendszeresen tartjuk valamennyi berendezésnél, legyen az az ország bármelyik pontján. A szemlék célja nemcsak biztonság- technikai és munkavédelmi, ilyenkor megvizsgáljuk a gépek állapotát, karbantartását is, azaz a szemléknek műszaki megelőző szerepe is van. Feladatunk még a visszaellenőrzés is, az elmúlt havi szemlehiányosságok kijavításának, megszüntetésének vizsgálata. Tisztasági verseny is van munka
helyek között, melynek során fő szempont a munkahelyek rendjének és tisztaságának pontozása, az értékelés félévenként történik, amikor a I—III. helyezett munkahely pénzjutalomban részesül. Heresznyei Zsuzsa
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Gyermekeink egészségéért!

Eredményesen folyik 1987-ben is a MÉV gyermektorna a 39-es dandár úti iskolában, hétfőn és csütörtökön. Felvételünkön a gyerekek bemelegítő gyakorlatát láthatjuk. Csöndör László felvétele
Kétezer, vagy negyvenháromBár az évente új otthonba költözők száma — enyhén szólva — nemigen növekszik hazánkban, de annál örvendetesebb, hogy mind többen magánerőből igyekeznek igényeiknek, no meg pénztárcájuk vastagságának megfelelően gondoskodni jövőjükről, családjukról.Szóval szép számmal épülnek a családi házak és bizony irigykedve gondolok azokra, akiknek van bátorságuk, van merszük és energiájuk ilyen nagy vállalkozásba fogni.Egy ismerősöm különösen irigylésre méltónak vallhatja magát, hisz kiválóan ért némely szakipari munkához, a falazáshoz éppúgy, mint a villanyszereléshez.— Másfél éve fogtam bele és igazán élvezem amit csinálok — meséli kesernyés mosollyal. — Az elején volt a legnehezebb. No, nem akkor, amikor az alapot kellett kiásni a kőkeményre száradt földben, hanem amikor az engedélyeztetést, a „hivatalos ügymenetet”, a BONYOLÍTÁST intéztem. Hetekig nyugtátokon éltem, bár tulajdonképpen minden simán ment. Csak hónapokkal később derültek ki például olyan apróságok, hogy a tervező ide, vagy oda három és fél méteres faanyagot álmodott meg, a kereskedelemben csak 3455 milliméteres és négynyolcvanas volt kapható. Sebaj, megvettem a négynyolcvanasat és leszabtam méretre.— Legalább lesz mivel fűtened egy ideig. Ez is a takarékosság egy formája nálunk — próbáltam vigasztalni.Ismerősöm tamáskodva ingatta a fejét, aztán elmesélte, hogyan jutott az épít

HÍREK
A FOTÓKÖR programjából: 

A klubdélutánok hétfői napo
kon 16.00 órától látogathatók a 
Ságvári Endre Művelődési Ház
ban. Március 9-én szabad klub
nap, 30x40 centiméteres képz.sü- 
ri. Március 16-án képbíráló 
ügyelet kezdők részére.

AZ V. SZ. bányaüzemben ja
nuár 27-én üzemi párt-vb ülés 
volt, amely egyéb témák mel
lett kiemelten tárgyalta az in
formációs munka helyzetét, fe
ladatait és elfogadta a pb 1987. 
évi munka- és üléstervét. Az

kezés egy bizonyos fázisában nélkülözhetetlen építőanyagokhoz.A telephelyen, ahol igényeivel elő bátorkodott állni, természetesen közölték vele, hogy amit meg szeretne vásárolni, az jelenleg nincs. Sőt, általában nehéz beszerezni. Azt javasolták, kössön velük szerződést és akkor a következő év negyedik negyedévére garantálják: lesz. Ismerősöm hiába bizonygatta, hogy neki addigra már rég ki kell költöznie a jelenlegi lakásából — így szól a szerződés — a telephely vezetője csak komoran csóválta a fejét.— Eszembe jutott a mondás: Sógor, koma, jóbarát... Kerestem hát ISMERŐST — meséli tagbaszakadt ismerősöm. — Megkérdezte miből mennyi kell. Elmondtam. „Rendben, el lesz intézve. Ekkor és ekkor.” — nyugtatott meg az ismerős. Bementem akkor. A telephely vezetője közölte nincs, de kössek szerződést. Más ismerőst kerestem. Ő is: „Rendben, el lesz intézve. Ekkor és ekkor.” Bementem. A telephely vezetője megint sajnálkozva tárta szét a karját és megint azt javasolta, kössek velük szerződést és akkor jövőre a harmadik negyedévben ...— A harmadik ismerős már nem kérdezte miből és menyit akarok vásárolni, csak ennyit mondott: Kétezer — meséli immár egyáltalán nem irigyelt magánerős építkező ismerősöm.Tény, hogy a két zöld színű Bartók képmás ellenében két nap múlva már a telephely pénztáránál fizette be az építőanyagot.Már a számla is a kezében volt, a tehertaxi is félig megpakolva állott, amikor megjelent a telephely vezetője. Lila volt a feje a dühtől. Talán azért, mert
ülésen részt vett Vér László, a 
megyei pb munkatársa és var
ga Jenő, a vállalati pb munka
társa. *

FEBRUÁR S-én a helyi videó
stúdió felvételt készített, me
lyen Bujtor Béla igazgató köz
érdekű és sokakat érintő kér
désekre válaszolt. A műsort az 
üzem dolgozói a szokásos adás
napon láthatták.*

A TÜZÉP 1987-ben is bein
dítja a kedvezményes tüzelővá
sárlási akcióját. Az előző év
hez hasonlóan a dolgozók 1200 
forintos, valamint 900 forintos 
utalványokat igényelhetnek az 
üzemekben a munkásellátási 
előadóknál. Az akció február 
20-án indult és az utalványok 
beváltási határideje: 1987. szep
tember 30.

nem sikerült szerződést kötnie a következő év negyedik negyedévére?Már-már azt vetettem ismerősöm szemére, hogy egy korrupt gazember. Miért nem tudott még egy vagy másfél évet várni? Utána nyugodtan folytathatta volna az építkezést. Még szerződést is köthetett volna. Ráér, még fiatal, előtte az élet. Nem mindegy mikor készül el azzal a házzal?Aztán tovább beszélgettünk. Tagbaszakadt ismerősöm elpanaszolta, hogy ő bizony negyvenhármas inget hord és egyáltalán olyan az alkata, hogyha azt akarja, hogy a nadrág ne a térdénél, a kabát ne a könyökénél végződjön, a munkaruhacserénél nemcsak a legjobb modorát kell elővennie.Vagyis cserébe azért, hogy megfelelő inget, ruhát kap, kisebb-nagyobb szívességedet várnak el tőle. „Ö úgy is el tudja intézni” alapon.Zsarolás? Korrupció? Nem vagyok jogász, de gyanítom, a negyvenhármas inget nemcsak tagbaszakadt ismerősöm hordja, ez majd mindenkin rajta van, akár egy atlétatrikó. Már csak az a kérdés, hogy — télvíz idején — pulóvert is húzzunk rá, vagy csak a nagykabátot. Nógrádi Gábor
Több mint tíz tonna ponty 
akadt a horograTöbb mint tíz tonna ponty, 3287 kilogrammnyi keszegféle, 1094 kilónyi amúr bánta 1986-ban, hogy az Ércbányászati Dolgozók Horgász Egyesületének a tágjai tavaly is odaadóan hódoltak szenvedélyüknek.Az egyesület (mely jelenleg 711 tagot számlál) február 15-i közgyűlésén egyebek között erről is értesülhettünk Friedrich Gábor titkári beszámolójából. Volt aki több mint 400 kiló halat fogott (többnyire harcsát), de akadtak olyanok is — szám szerint hatvanegyen —, akik egész évben hiába próbálkoztak.Mindezt a fogási naplók alapján lehetett rekonstruálni, bár ezek vezetésére a jövőben nagyobb gondot kell fordítani.Romlott a fegyelmi helyzet, hiszen az ÉDHE fegyelmi bizottsága tavaly ífl különböző súlyosságú ügyben folytatott le eljárást

Száznyolcvan 
klubban 
14 ezren

Jővőre 
jubilál 
az MHSZA Magyar HonvédelmiSzövetség szervezeti felépítéséről, feladtairól különböző klubokban folyó tevékenységéről tartott tájékoztatót a közelmúltban László 
Emil őrnagy, az MHSZ Baranya megyei Szervezetének titkára.Ez a társadalmi alapokon álló politizáló félkatonai szervezet a párt közvetlen irányításával az állampolgárok hazafias honvédelmi nevelését, a fiatalok katonai pályára történő irányítását, a szabad idő ésszerű, tartalmas, hasznos eltöltését biztosítja, illetve szolgálja tevékenységével.Megtudtuk, hogy Baranya megyében 180 klubban 14 ezer klubtag és közel másfélezer pártolótag vesz részt ebben a munkában. A szervezettség magas fokára jellemző, hogy csupán egyetlen olyan község van a megyében, ahol nem működik valamilyen klub, szakkör, vagy szakcsoport.László Emil tájékoztatójában szólt arról is, hogy az MHSZ a sporttevékenység mellett a jövőben még nagyobb hangsúlyt fog fordítani a politikai munkára, az emberek és első sorban a fiatalok (a fiatal klubtagok száma a megyében hatezerre tehető) tudati felkészítésére.Jövőre lesz negyvenéves az MHSZ. A megyei titkár elmondta, hogy a jubileum tiszteletére még ez évben „Szocialista hazánkért” címmel felmenő rendszerű országos szintű vetélkedősorozat indul és irodalmi pályázatot is hirdetnek „Negyven év a honvédelemért” címmel.Végezetül azt az igen gazdag programtervezetet nyújtotta át a jelenlevőknek, amely méltóképpen demonstrálja az MHSZ sokrétű és széles körű tevékenységét. N. G.

Elszomorító, hogy a tagság több mint 90 százaléka nem veszi ki részét a társadalmi munkából, bár ennek ellenére egyre szépül és gyarapodik az egyesület kezelésében levő három szőkéi tó és környéke. Tavaly óta például az Orfű- ről átszállított és felújított faházakban immár családosán is eltölthetnek 2—3 napot.A számos rendezvény, a halfogóversenyeken elért kitűnő eredmények is bizonyítják, hogy az egyesület 1986-ban eredményes munkát végzett.A közgyűlés végezetül személyi kérdésekben döntött. Megválasztotta azt a tizenöt személyt, akik a jövőben társadalmi halőrként fognak tevékenykedni, majd a leköszönő Friedrich Gábor és Virág Péter helyett az egyesület elnökének Dián 
Ferencet, titkárának Szabó 
Jenőt választotta. N. G.

Vízszintes: 14. Orosz rőf. 15. 
Becézett Mária. 16. Szel. 17. 
Torz alak. 19. Bárium. 21. N. 
J. 22. Félig fogyok! 23. Gyom. 
25. Bizmut. 27. Római három. 
28. Személyes névmás. 29. Du
na mellékvize. 31. Megbízhatat
lan. 33. S. F. 34. Harag. 35. 
Bevallásra késztet. 37. Zamata. 
38. G. L. 49. Szombathely latin 
neve. 42. Személyes névmás. 44. 
Napszak. 45. Igen — angolul. 
47. Könnyet ejt. 48. Becézett 
Attila. 50. Fasor, 52. Segédház- 
felügyelö. 54. Mint vízsz. 48. 56. 
fis — németül. 58. Vietnami 
holdújév. 59. Európai nép. 60. 
Igekötő. 62. Lassan jár. 65. Sz. 
67. Szavakhoz járul. 68. Hónap- 
rövidítés — kétszer. 70. Csomó. 
71. Keresztül. 72. Neves zene
kar. 73. Prizma, sarkított fény 
előállításához. 75. Bór és oxi
gén vegyjele. 76. Erre a hely
re. 78. Végtelen üllő. 79. Juttat. 
82. Ételízesítő. 84. Maros parti 
város. 85. Könnyet ejt. 87. Ab
rosz. 90. Hitegető. 91. T. S.

Függőleges: 2. Beosztott tiszt
viselő. 3. Hiányos zsoké! 4. zi- 
mony fele. 5. E. N. 6. Ameri
cium. 7. Abrak. 8. Afrikai nép.
9. Római hatos. 10. Vonatkozó 
névmás. 11. Rádium. 12. Hajlat. 
13. Európai nép. 18. Végtag. 20.

Lehetnek kicsik, nagyok, figyelemfelkeltők, hivalko- dók, de észre sem veszem akármik is. Táblák melyek jeleznek, informálnak, tájékoztatnak. Mindenkit. Sokszor csak arról, hogy ott az a tábla. Szerepe nincs, értelme szertefoszlott.Kovácstelep egyetlen főutcáján, az Urögi fasoron — bár fasor egy szál sem —, de úgy jó félúton ott magasodik egy „Zsákutca” KRESZ-tábla. Ez van, zsákutca már nincs. A közművet e szakaszon már lefektették. A hülye is látja. Látja így az autós is, tehát nyugodtan továbbgurul. Lassan két hónapja már.Fityiszt mutat a táblának, s legközelebb talán ugyanezt teszi a pár száz méterrel lejjebb pirosán villogó fénysorompónak, mondva, hátha itt is kamu az egész!A 39-es dandár úton, a
Teremlabdarúgó 
bajnokság sorsolása

VII. FORDULÓ, MÁRCIUS 6.
18.09 óra: II. üzem—Kutató- 

mélyfúró; 18.30 óra: Anyagosz
tály—Szolgáltató; 19.00 óra: 
MÉV Szálló—Klub; 19.30 óra: 
Központ—III. üzem; 20.00 óra: 
IV. üzem—Modellezők; 20.30 
óra: ÉDÜ—Kutató-fejlesztő.

Ügyeletes; Modellezők.

Kérdés személyekre. 23. Régi 
váltópénz. 27. írásbeli figyel
meztetés. 29. Gáz — németül. 
30. Harap. 32. I. A. 33. Nagy 
kiterjedésű. 36. Becézett női 
név. 39. Hatósági levél. 41. Üt 
— latinul. 43. Kicsinyítő. 40. 
Szkandium. 49. Kínlódás része! 
51. L. T. 53. Tova. 55. Ausztriai 
folyó. 57. Dobban. 61. Vége — 
németül. 63. Csendes folyó. 64. 
Lelátók öröme. 66. Csatlós. 69. 
O. D. 72. Férfinév. 74. Veszte
ség. 75, Kártya. 77. Duna mel
lékvize. 78. Üressé tesz. 80. Né
met névelő. 81. Elborít. 83. Kot- 
ló belseje! 84. Szappanmárka. 
86. R. L. 87. Növény része. 88. 
Visszaír! 89. ö. A. 90. Fa része.

Juhász Károly*
Lapunk február elsejei szá

mában közölt keresztrejtvény 
helyes megfejtése:

A szerelem nagy tettekre 
serkent és megakadályoz 
minket abban, hogy meg
valósítsuk őket.

Könyvjutalomban részesül
nek: Mátyás Ferencné (7673 Kő- 
vágőszőlös, Rákóczi u. 21.), Lo
vász Benedekné (7181 Hetve- 
hely, Rákóczi u. 26.), Szarvas 
László (III. sz. bányaüzem).

Szolgáltatóház előtt, a hírlapárusító pavilonból — hetekkel ezelőtt — feltehetően szélvész ganyézta ki az újságokat. Az ugyan megérne egy külön misét, hogy ezen a forgalmas helyen — mégha egy napra is —, de miként maradhatott olyan állapotban, ahogy volt, de hát manapság már a szél sem az igazi. A disznóól ehhez az üvegházikóhoz képest úgy néz ki, mint amikor valaki a pedantériától vezetve rendet rak a szemetesvödörben. A nagy kamu persze itt is a tábla. Ott éktelenkedett az üveg mögött. Nem mondom, csak leírom. Szándékosan tette oda az az ügyes kéz, amelyik rendet rakni elfelejtett. Vagy nem volt ideje. A táblát kitenni igen: AZONNAL JÖVÖK. Jó, majd hosszú tömött sorban várunk rád, haver!Veress Tamás

iám; is.ju óra: Kutató-mi 
—Modellezők; 19.00 óra- i 
osztály—III. üzem; 1931 
MÉV Szálló—Kutató-fej 
20.00 óra: Központ—ÉDÜ 
óra: II. üzem—Klub.

Ügyeletes: II. üzem.
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Feladatunk az intézkedések betartása

A vállalat energia-
gazdálkodásáról

joos z energetikai helyzet az elmúlt időszakban naponta szerepelt a sajtóban, rádióban és televízióban. A szokottnál keményebb téli időjárás nemcsak hazánkban, hanem a környező országokban is komoly gondokat okozott.Ezek közismert tények, amelyek közvetlenül érintik életünket munkahelyen és otthonunkban egyaránt. A nagy energiafelhasználók, mint vállalatunk is, meghatározó szerepet töltenek be egy-egy térség energiaellátásában és tevékenységük kihat a lakossági ellátásra is. Az energiaköltségek aránya is növekszik a vállalati gazdálkodásban, a MÉV-nél 1986-ban már meghaladta a .300 millió forintot. Érdemes ezért visszatekinteni az elmúlt időszakokra, hogy milyen feladatokat jelentett számunkra az energiagazdálkodás.Az 1986-os alapfeladatunk az 1984. évi összener- gia-félhasználásunk fél százalékkal való csökkentése volt. A Gazdasági Bizottság áltál támasztott követelmény nem tartalmazott az egyes energiahordozókra mennyiségi korlátokat, hanem1 fűtőértékben összesítve adta meg a felhasználható energia mennyiséget. Ezt a feladatöt sikerült teljesíteni. A teljesítés mértéke kereken 96 százalék volt, ami 17 millió forint megtakarítást " jelentett.Az energiagazdálkodás eredményeit elemezve mindig felmerül az a kérdés, hogy mi származott a kedvezőbb körülményekből és valóban mennyi tekinthető megtakarításnak. 1986-ban valamivel kedvezőbb volt az időjárás, mint az előző évben és ezért csökkent a téli hónapokban felhasznált fűtőolaj és villamos energia mennyisége, de ezen felül sok területen az elhatározott és megvalósított műszaki és szervezési intézke
Szamítógépes programmal

Több fuvar, csökkenő költség
Rohanó és dráguló világunkban fontos, hogy mindenki legjobb tudása szerint gazdálkodjon. Ezzel kapcsolatban kérdeztük Gelencsér Ferencet, a Szolgáltató üzem gépkocsi szállítási üzemegység vezetőjét. Arról érdeklődtünk, hogy mit jelent náluk a fuvarszervezés öröme és gondja, gazdaságos-e a tonna/kilométer kihasználtság és, hogy mit tudnak tenni az eredményes munka érdekében?— Személy-, teher- és ércszállító kategóriában dolgoznak gépkocsivezetőink. Az üzemegység legnagyobb és-legfontosabb területe — mondta az üzemegységvezető — az ércszállítás, ahol 50 ’ gépkocsivezető teljesíti nap mint nap műszakját. A munka mennyiségi oldala, a korábbi évekhez hasonlóan adott, és változat

désekből vezethetjük le eredményeinket. Az energiagazdálkodás minőségét, a körülmények változásait egyértelműen tükrözik a különböző fajlagos mutatók. 1986-ban a bányászkodásra vonatkozó energetikai fajlagos mutatóink is javultak. Igen kedvező, hogy a kitermelt kőzet köbméterre vonatkozó fajlagosaink is jobbak voltak, mint a korábbi két évben.Az 1986. évi feladataink meghatározásánál kimondtuk „a körülmények változásából adódó növekedést, mint például a munkahelyi hűtés kiterjesztése, az V. sz. bányaüzem belépése — ellensúlyozni kell más területeken elérhető megtakarításokkal” a fűtőolaj-megtakarításban már jelentős szerep jutott az V. sz. bányaüzemben a kompresszoroknál keletkező veszteséghő- hasznosítás gyakorlati használatából. Az itt szerzett kedvező tapasztalatok a továbblépésre ösztönöznek, nemcsak az ismert megol

lan, így a munka minőségi javítására van mód csupán. A korábbi 16 órás műszakkal ellentétben most arra törekszünk, hogy 8 órás műszakot teljesítsenek a gépkocsivezetők. A gépkocsi fuvarok kihasználtsága az ércszállításon túl vissz- fuvarokkal egésaül ki, s ilyenkor különböző anyagokat szállítanak általában az

dások másolásában, hanem új utak keresésében is. Sokszor beszéltünk a szabályozhatóbb fűtési rendszerek kialakításáról, amelynek 1986-ban már egész évben hozzájárultak a mértéktartóbb felhasználáshoz.Az elmúlt évben csökkent a tüzelésre hasznait olajféleségek egységára és mégis növekedett az összköltség, alacsonyabb energia-felhasználás mellett. Ez a sajátos helyzet a villamos energia árának növekedésével indokolható. Többször felhívtuk a figyelmet, hogy a villamos energia a legdrágább energia- hordozónk. Fűtőértékre vetítve az egységár közel háromszorosa a fűtőolajénak. Az átalakítás hatásfoka, mint fizikai törvényszerűség is befolyásolja ennek alakulását. S ebből adódnak feladataink is a villa- mosenergia-gazdálkodásra. A feladatok nem újak és nem ismeretlenek, növelni kell az éjszakai energia-felhasználás arányát, csökken

Anyagosztályról a bányaüzemeknek. Minőségi előrelépés, hogy ma már 10 gépkocsiban van CB-rádió, ami a munka folyamatosságában jelent előnyt és csökkenti az üresfuvarok számát.— Üj prémiumszabályzatot alkalmaz az üzem a teher- és az ércszállító gépkocsivezetőknél. Ez arra ösztönöz, hogy minél jobban használják ki úgy a gépkocsi kapacitását, mint saját munkaidejüket. Ahhoz, hogy ez létrejöhessen szükség volt bérpreferencia által megnövelt nagyobb mértékű mozgóbérkeret-fel- használásra. Technikai ol

teni kell a csúcsidőbeni igényeket.Sajnos az energiagazdálkodás feltételei nem lesznek könnyebbek 1987-ben sem. Az eddig ismert tényezők a felhasználás növekedését jelzik. Az időjárás januárban, olajegyenértékre számolva több mint 400 tonna többletfelhasználást eredményezett. A VII. ötéves terv meghatározta, hogy a vállalatok termelési feladataikat az energiafelhasználás csökkentésével oldják meg. Az előző évben, 1986-ban, vállalatunknál ez sikerült, de ez az év még nehezebbnek ígérkezik és az indulás is igen kedvezőtlen volt. Ezért továbbra is keresnünk keli minden területen azokat az apró energiatakarékossági lehetőségeket, amelyeket az adott területen dolgozók találhatnak meg a legköny- nyebben.Feladat azoknak az intézkedéseknek a betartása, amelyek az optimális fel- használásra irányulnak. A különböző utasítások, intézkedési tervek, beszabályozási feladatok felsorolása, amelyek az egyes szakterületekre vonatkoznak az érintettek előtt jól ismertek, de megint hangsúlyozni kell, hogy az energia- gazdálkodás vállalatunknál sem korlátozható néhány szakemberre, hanem az minden dolgozónak a saját területein folyamatos feladat. Gebhardt Ferenc

dala viszont az volt, hogy minden adat számítógépre kerüljön. Az ércszállítóknál az üzemanyagrendszert a szállítási feladatoknak megfelelően állapították meg, ami ugyancsak számítógépes programmal számolható. Mindezek együttesen tették lehetővé, hogy szervezettebb lett az ércszállítás.— A tehergépjármű-vezetőknél minden gépkocsit felszereltünk hidraulikus rakodódarukkal, illetve hátsó homlokrakodó fallal. Ez a kocsiszám teszi lehetővé, hogy az anyagosztályi igényeknek megfelelően tudjuk telepíteni a gépkocsikat. De célunk az is, hogy

Forradalmi tavaszaink 
szellemében

Harminc évEzen a tavaszon ismét emlékezünk az 1848-as márciusi forradalomra, az 1919- es Tanácsköztársaságra, az 1945-ös harmadik honalapításra. Emlékezünk és fejet hajtunk azok előtt, akik a történelmi sorsfordulók lehetőségeit felismerték és bátran cselekedtek hazánk javára.1987-ben a három forradalmi tavasszal együtt ünnepeljük a Magyar Kommunista Ifjúsági Szövetség megalakulásának .30. évfordulóját. Kiemelkedő eseménye ez ifjúságunknak és felejthetetlen élménye azoknak, akik e harminc év részesei lehettek. A kommunista ifjúsági mozgalom mindig maga köré gyűjtötte az aktív, kezdeményező, mások gondjait is felvállaló fiatalokat, akik hajlandók tettekkel is bizonyítani segítőkészségüket, tenniaka- rásukat. A KISZ mindig hangsúlyozta, hogy politikai szervezet és nyíltan vállalta az elkötelezettséget. A történelmi évfordulók egyik
a C menetlevelet és tefufu- varokat is meg tudjuk oldani. Speciális része még a gépkocsiszállítás kategóriának a Kutató-mélyfúró üzem területén dolgozó terepjárók biztosítása.— A személygépkocsikkal — leszámítva az üzemekhez .telepített gépkocsikat a Központ rendelkezik. Feladatunk itt mindenkor a beszerzés és a karbantartás. A forgalomszervezés nem a mi asztalunk. Az egy főre jutó órák alapján ezek a gépkocsivezetők dolgoznak a legtöbbet, nem ritka a 240 órás havi munkaidő-teljesítés. Az ideális a 200 óra lenne.— Gazdaságosságot meghatározni nehéz, hiszen a fuvarszervezés a vállalati sajátosságból adódóan másként történik, mintegy kimondottan fuvarozással fog

tanulsága az, hogy a márciusi ifjak, az ifjú szocialisták, a KIMSZ-csek, a DISZ-esek, a KISZ-esek azzal írták be nevüket e haza javára a történelembe, hogy az új iránti elkötelezettséggel cselekedtek a legnehezebb körülmények közt is. A 30. évforduló idején országunkban nagyon sok változásnak nézünk elébe. A mai élet előbb-utóbb időst és fiatalt egyaránt rókényszerít, hogy szembe nézzen megszokásaival és előítéleteivel.„Más nem oldhatja meg gondjainkat csak mi magunk. Nehéz, fájdalmakkal is járó fejlődés útjára lépünk, mely bíztató kilátást ígér.” — szól hozzánk a KISZ KB januári felhívása.A mai ifjúság sem várhat másra, ha boldogulni akar, ennek a nemzedéknek is forradalmi feladata és történelmi felelőssége a kezdeményezés, a tett, az ország gyarapítása, az elődök példájának kövelese.
Srénk Attila

------------------ -——-------..._ víSt.1*. -. h: -lalkozó vállalatnál Ha tőlünk öt géP^^.g^r ” az Anyagosztályi takkor .annyit adunk, de hogjI'íÓ2iel hogyan gazdálkodnak* azt már ők döntik el. Távolsági fuvarjainkra is jellemző a visszfuvar, de esetenként előfordul, hogy időbeni teljesítés miatt erre nem kerül sor. Úgy ítélem meg, hogy nem fuvarozunk drágábban, illetve gazdaságta- lanabbul, mint más hasonló vállalat. Látványos dolgot nem csinálunk, de apró lépésekkel azért haladunk előre. Megpróbálunk minél több fuvart a rendelkezésre álló szállítóeszközökkel elvégezni, s ha ez sikerül, akkor az egy órára, vagy kilométerre vetített költségeink csökkeni fognak — mondotta ’ végezetül Gelen
csér Ferenc. •

V. T.
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30 éves a Magyar Kommunista Ifjúsági Szövetség

Jövőnk a tét!
A KISZ megalakulása harmincadik évfordulójának alkalmából a vállalati KISZ-bizottság „Forradalmi tavaszok ünnepe” elnevezéssel nagyszabású ünnepségsorozatot szervezett. Elsőként a nosztalgia titkári találkozóra került sor a KJSZ-bizottságon. A meghívott volt vállalati KISZ- titkárok Eckert Péter, Tu

kora István, Mészáros Ist
ván, Srenk Attila, Hrisztov 
B. Iván KISZ-titkár megkoszorúzták az elődök, az azóta elhunyt Fürdős Ferenc 
és Futács Kálmán sírját. A vőlt titkárok ezután kerek- asztal-beszélgetés formájában elevenítették fel az ő idejükben folyó KISZ-te- vékénységet és szóltak a mai fiatalok körében forradalmasított változásokról. Ezt követően Kiss Csaba, a vállalati KISZ-bizottság titkárhelyettese részletes tájékoztatást adott a KISZ-fia- talok előtt álló feladatokról és azok végrehajtási formáiról.A teljesség igénye nélkül ismertetjük a vállalati KISZ-bizottság 1987 tavaszának kiemelkedő politikai rendezvénysorozatának főbb állomásait.Február 16—28. között folyamatosan rendezték meg az üzemi KlSZ-taggyűlése- ket, amelynek fő témája a „Jövőnk a tét!” útkeresése volt.Március 2. „Jövőnk a tét!” vállalati fórum.Március 7—28. között a KISZ üzemi és vállalati küldöttgyűléseire kerül sor.Március 21-én egésznapos kulturális és sportrendezvényekkel ünnepük a KISZ zászlóbontásának 30. évfordulóját.A forradalmi tavaszok ünnepségsorozatának zárórésze lesz az április 10-én tartandó „FIN kitüntetési ünnepség és nemzedéki találkozó”.A kerekasztal-beszélgetést követően egyazon körkérdést intéztünk a volt titkárok felé.— Miben látja titkársága 
idején és a mostani KISZ- 
munka közötti különbsé
get?

A Mecseki
Ércbányászati Vállalat 

dolgozóinak lapja 
Felelős szerkesztő: 
Klidaróczl János 
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Ragoncsa János 
Szerkesztőség:

7633 Pécs, Hajnóczl u. 35. 
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ur. Jádi János 
Kiadóhivatal:

7601 Pécs, Hunyadi út 11. 
Telefon: 15-000

MÉV Nyomda 
7633 Pécs,

39-es dandár út 19.
Felelős vezető:
Sperczel János

Megjelenik kéthetenként 
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Ny-623-4

Eckert PéterECKERT PÉTER (1964— 1971): A mi időnkben több hangot kaptunk, akár a politikai bizottságon, akár a párt Központi Bizottságán belül az ifjúság dolgairól, így született meg az Ifjúsági törvény. Hiányolom az akcióprogramokat, amely a mi időnkben oly jellemző volt. Ezek a programok minden egyes KlSZ-fiatal- nak önálló megbízatást adtak. Ma, úgy érzem, hiányzik a fiatalokból a látványosság, jobban oda kell figyelni a politikai hangulatra és ha lehet, szervezzenek belőle akcióprogramokat. Sajnos ma már ilyenek nincsenek ...TUKORA ISTVÁN (1971 —1978): — Emlékszem, a KISZ-bizottságunk költség

Tukora István

Az elődök sírjánál a koszorúzás résztvevői. Csönclor l.aszio leiveieiei

vetése 100 ezer forint volt. Nem volt sok, de elég volt elsősorban a szakmai vetélkedőkre és más egyéb rendezvényekre. Az igaz, ha elfogyott a pénzünk, akkor kaptunk. Ebben az időben alakult meg az Ifjú Gárda és kezdődött a kommunista műszak elterjedése. Egy biztos, az akkori fiatalokat össze lehetett tartani és bármilyen munkát elvállaltak. Voltak hibáink, hű de sokszor megkaptuk érte a magunkét... Érdemes lenne újra elgondolkodni a nemzetközi együttműködésről, amely elsősorban szakmai kapcsolatokra épült. Sokat várok a „Jövőnk a tét!” akciótól. A szándék egyértelmű, az igazi feleletet majd a mindennapi cselekvés adja meg. S ne feledjük, hogy a vállalat dolgozóinak 30 százaléka fiatalokból áll, nélkülük nehéz helyzetben lennénk.MÉSZÁROS ISTVÁN (1978—1981): — Ügy érzem, a KISZ központi szervei akciócentrikusabbak voltak

Mészáros Istvána mi időnkben, jobban mozgattak bennünket. Rengeteg központi akció volt, amelyek egymást követték és mind tömeges volt, már a politikai oldaláról nézve. Ma azt tudom javasolni, hogy olyan vállalati akciókat kell megkeresni, ami korábban jellemző volt a KISZ-mozgalomra. Bátrabban kellene hozzányúlni a régi kiszesekhez. Erkölcsi, anyagi elismerést illetően nincs rossz helyzetben a KISZ. Ez ma olyan lehető Hrisztov B. Iván

ség, amely pluszt jelenthet a végzett munka elismeréséhez.SRENK ATTILA (1981— 1934): — A három év távlatából egy kicsit nagyképűség volna különbséget vonni az akkori és a jelenlegi KISZ-munka között. Összehasonlításban úgy ér-

Srenk Attilazem, ma éppen olyan gondok vannak, mint a nyolcvanas évek elején, illetve a közepén voltak. Igaz, hogy a mi időnkben kezdődött „a hét szűk esztendő” korszaka, de most mégis úgy látom, több a gond mint annak idején volt. Akkor is, most is problémát jelent a fiatalok mozgósítása, amelynek ismertek az okai. Itt lépni kellene. Üléseink sokszor különböző dolgok miatt elcsúsztak, sőt fedésbe kerültek az akcióprog- rammokkal, amelynek a tömegesítés és a mozgósítás látta elsősorban kárát.

HRISZTOV B. IVÁN (1984—): — Most is vannak olyan események, amelyekről a volt titkárok nem tudnak. A vállalatvezetés fogadókészsége igen pozitív a KISZ kezdeményezéseivel szemben. Különösen akkor, ha nem rugaszkodunk el teljésen a lehetőségektől és a valóságtól, akkor támogatnak bennünket minden vonatkozásban. Ez azért is így van, mert a vállalat megítélésé az ifjúságon keresztül 'is történik. Nagyon jó lenne átvenni, megőrizni azokat a sikeres akció
FiatalokA KISZ MÉV Bizottsága a KISZ KB „Jövőnk a tét!" felhívásához csatlakozva felszólítja vállalatunk fiataljait, hogy új műszaki és szervezési megoldásokkal járuljanak hozzá céljaink eléréséhez.Újítási javaslatokat kérünk, amelyek a vállalat tevékenységi körében alkalmazhatók, viszonylag új, nálunk nem alkalmazott és nem tervezett, hasznos eredményt adó alkotások és elsősorban a — hulladékanyagok újbóli hasznosítását — bányaművelési, fel- dolgozási stb. technológiák korszerűsítését, fejlesztését — termelési költségek csökkentését —, munkavédelem, balesetvédelem javítását segítik elő.A feladatok megoldásában részt vehet a vállalat minden 35 évnél fiatalabb dolgozója, többen közösen kidolgozott, vagy egyéni alkotással. Egy fiatal több önálló műszaki vagy szervezési javaslatot is benyújthat.A benyújtásra kerülő javaslatok tartalmazzák a kitűzött feladatok megoldását olyan mélységig, hogy egy átlagos szakember állást tudjon foglalni a hasznosítás minden kérdésében, a megoldás eszköze és módja a gazdasági értékelést tegye lehetővé.A megoldás műszaki leírását (vázlatait) az ipar- jogvédelmi csoporthoz egy példányban kell benyújtani a javaslattevő(k) nevének, aláírásának, üzemének, beosztásának, lakcímének és személyi számának feltüntetésével, „Ifjúsági alkotás” megjelöléssel.A benyújtás határideje: 1987. szeptember 30.A javaslatot a vállalat újításként kezeli és díjazza. A benyújtott javaslatok ér

Egésznapos program 
március 21-énKialakult hagyományainknak megfelelően 1987 tavaszának is kiemelkedő politikai rendezvénysorozata lesz a történelmi évfordulók megünneplése, melynek sorában 1987. március 21-én — egésznapos programmal — emlékezünk meg a KISZ zászlóbontásának 30. évfordulójáról.A program a következő: 1987. március 21. délelőtt: 10.00—13,00 óráig a Ságvári Endre Művelődési Házban videofilmek vetítése, számítógépes játékok, játszóház.1987. március 21. délután: 16.30—18.25 óráig: a MÉV koncert fúvószenekara a

kat, amelyek a korábbi években beváltak. Minősítésünkben nem egy alkalommal azt kaptuk a párttól, sőt a megyétől is, hogy túl akciócentrikusák vagyunk, ezeket csökkenteni kellene, mert nem tanulunk az előző akciók hibáiból és nincs időnk a kiértékelésére. Egyik fontos feladatunk a fiatalok lakáshelyzetének javítása. Létrehoztuk a letelepedési segélyt, emellett igyekszünk elérni az érzel- 'mi és szakmai kötődést a fiatalok körében.Kovács Miklós
tékelését, véleményezését — e felhívásban nem érdekelt — szakemberekből álló zsűri végzi és tesz javaslatot az újítási díjra.Az értékelés határideje: 1987. december 10.A javaslatok értékét műszaki számítással vagy műszaki becsléssel állapítjuk meg és minden, pénzben kimutatható, egy év álátt elérhető 150 000 forint vállalati gazdasági eredmény után a kitűzött újítási díj: 10 000 forint.Egy értékesebb, jelentősebb javaslattal a kitűzött díj többszörösen is elérhető.Az újítási díjat — a zsűri javaslatát figyelembe véve — az egyszemélyi elbíráló állapítja meg,A díj kifizetése 1987. december 31-ig megtörténik.A vállalatnak jogában áll a kitűzött újítási díjat a megoldások színvonalától függően megosztani, több jávaslatot egy megoldásként összevonni és hasznosítani, nem számítható előnyök esetén a dijat kiadni, vagy megnövelni.A műszaki és szervezési megoldásokkal a vállalat szabadon rendelkezik, azokat más vállalat felé értékesítheti, felhasználhatja, átdolgozhatja, szolgálati találmányként ' bejelentheti. Az újítási díjak a javaslatban megjelölt szerzőségi arány szerint kerülnek-kifizetésre.Minden más kérdésben az újítási rendelet az irányadó.Kérjük az üzemek műszaki és gazdasági vezetőit, nyújtsanak segítséget a fiatalok alkotó kezdeményezésének sikeréhez és a megoldások értékeléséhez, hasznosításához.SZOMOLANYI GYULA vezérigazgató-helyettes,KISS CSABA KISZ MÉV Biz. titkárh.

Ságvári Endre Művelődési Ház elől zenével a Mecsek Áruház elé vonul. A Mecsek Áruház előtti téren térzene, MHSZ modellező bemutató, vers, megemlékezés, Hantosi Band, divat- bemutató, néptánc, break- bemutató.Az esti programon a részvétel csak meghívóval!19.00—20.00 óráig: Megemlékezés a Ságvári Endre Művelődési Házban.20.10 órától: Aktivisták bálja.Mindenkit szeretettel vár és jó szórakozást kíván a KISZ MÉV Bizottsága.
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Köszöntjük a nemzetközi nőnapon kitüntetett nődolgozóinkat!
Kiváló munkáért miniszteri kitüntetés
Somogyi józsefné

Kiváló munkáért miniszteri kitüntetés
Tóth Lászlóné

Nőnapi
kitüntetések

Éppen három évtizede annak, hogy Somogyi József
né (Margitka) — a III. sz. bányaüzem titkárnője — a vállalatnál dolgozik. Földműves családból származik, az iskolai tanulmányok befejezése után kezdett el dolgozni, majd 1957. március 8-án került a vállalathoz. A kertvárosi laktanyában — a régi uránközpont — a beruházási osztályon dolgozott adminisztratív munkörben, mint gyors- és gépíró, majd átkerült a termelési osztályra.
Kiváló munkáért miniszteri kitüntetés

— S utána?— Amikor uránvárosban megépült a vállalat központi irodaháza 1963-ban, a biztonságtechnikai osztályon folytattam munkaviszonyomat.. — Iskolai végzettségem közgazdasági technikumi érettségi, azonkívül a munka mellett mindig igyekeztem magam képezni különböző szakmai tanfolyamokon és továbbképzéseken.— Már több mint 20 éve annak, hogy itt, Kővágószőlősön dolgozom. A II és III. sz. bányaüzem összevonásakor kerültem ide adminisztratív ügyintézőként, majd a III. sz. bányaüzem önálló működésének beindulásától kezdve dolgozom ebben a beosztásban, melyet úgy is neveznek, titkárnői munkakör.
— ön a munkáját szor

galmasan és lelkiismerete
sen, tudásának megfelelően 
látja el hosszú éveken ke
resztül. Hogyan sikerült 
mindezt megvalósítania?— Ez a munkakör teljes embert és nagy figyelmet kíván. Nekem olyan rendezett családi hátterem volt és van, hogy a mindennapi munkában mindig helyt tudtam állni.Franyó J.—Berényi T.

Tóth Lászlóné vegyész- technikus 1962-ben került az Ércdúsító üzem laboratóriumába. Mint fiatal vegyésztechnikus, igen nagy akarattal, jó felkészültséggel érkezett hozzánk. Az uránkémiát és analitikát nem tanították, de nem is taníthatták, mivel az uránércnek hidrometallurgiai kutatása 1956-ban indult. Ennél fogva sok új ismeretet kellett elsajátítania, mivel az üzemi analitika egyik kulcsponti helyén dolgozott műszakos művezetőként. A

több műszakban nagymeny- nyiségű munka próbára tette a fiatal vegyésztechnikust. Fáradtságot nem ismerve, becsülettel ellátta az igen nehéz feladatot. Segítette ebben célkitűzése, nagyon nagy szorgalma és hozzáértése. E munkakört a házasságát követően két gyermekének születése szakította meg.Szülési szabadságról visz- szatérve mint vegyésztechnikus, az üzemellenőrző analitikai és kutatási területen dolgozott. Egy-két év alatt igen sok kísérlet tervezői, kivitelezői ismeretre tett szert. Ennek eredményeként először a KIM— KIT, majd a TMSM mozgalom keretében sok értékes szakdolgozatot készített. Evvel mindig dicsőséget szerzett a Winkler Lajos szocialista brigádnak. Higgadt, meggondolt, szakmailag elismert egyénisége és tekintélye alapján 1980-ban megválasztották az V. üzemegység szakszervezeti főbizalmijává. Szorgalmával és munkatársainak megbecsülésével e területen is kiemelkedő teljesítményt nyújtott. 1985-ben újra megválasztották szakszervezeti főbizalminak.dr. Hadobás B.—Keller G.

A nemzetközi nőnap alkalmából kiemelkedő gazdasági. munkájukért, társadalmi és közéleti tevékenységükért üzemeinkből az alábbiak részesültek elismerésben:Kiváló munkáért miniszteri kitüntetést kaptak: Somogyi Józsefné gyors- és gépíró. (III. sz. bányaüzem), Tóth Lászlóné laboráns (Ércdúsító üzem), di, Bán- kiné Miszlai Zsuzsanna bérelszámoló (Szolgáltatóüzem).: Kiváló dolgozó kitüntetésben részesültek: Nádor Győzőné (II. sz. bányaüzem), Balogh Istvánná és Csík Gyuláné (III. sz. bányaüzem), Kővári Jánosné (IV. sz. bányaüzem), Bán- kuti ' Béláné, Bögri Jó- zsefné és Kalányos Mihály- né (Szolgáltató üzem), Vörös Sándorné (Ércdúsító üzem), Balogh Ágota (Kutató-mélyfúró üzem), Kis Mártonná (Kutató-fejlesztő üzem), Gebhardt Ferencné, Kisida Istvánné, Kárpáti Ferencné, Kovács Jenőné, Koszó Lászlóné és Wadlek Nándorné (Központ), Nagy Józsefné (Anyag- és áruforgalmi főosztály).Vezérigazgatói dicséretet kaptak: Bozóki Ferencné (II. sz. bányaüzem), Fábián

Istvánné (III. sz. bányaüzem), Klimkó Endréné (IV. sz. bányaüzem), Varga Jenőné, András Ilona és Sípos Jánosné (Szolgáltató üzem), Mátrai Csilla (Ércdúsító üzem), Hadobás Ferencné (Kutató-fejlesztő üzem), Illés Ibolya, Tőzsér Ottóné és Ulicska Józsefné (Központ), Németh Józsefné (Anyag- és áruforgalmi főosztály).Uzemigazgatói dicséretet vehettek át: Szabó Miklós- né (II. sz. bányaüzem), Fe- rencz Józsefné (III. sz. bányaüzem), Vági Józsefné (IV. sz. bányaüzem), özsé- né Kuti Erika (Szolgáltató üzem), Füzy Józsefné és Debreceni Sándorné (Ércdúsító üzem), Kálmán Ár- pádné (Kutató-mélyfúró üzem), Nagy Mátyásné (Kutató-fejlesztő üzem), Sántá- né Czerpán Csilla és Komáromi Sándorné (Anyag- és áruforgalmi főosztály).A vállalati szakszervezeti bizottság Dicsérő oklevelét kapták: Neubauer Erzsébet (IV. sz. bányaüzem), Tarr Ferencné (Ércdúsító üzem), Kovács Lajosné (Kutatómélyfúró üzem).A nőnap alkalmából vállalati szinten kifizetett pénzjutalom összege közel 150 ezer forint.
Dr. Bánkiné 
Miszlai ZsuzsannaZsuzsa büszkén viseli uj- ján azt az aranygyűrűt, amit négy éve kapott a 25 éves törzsgárda tagsága alkalmából. Gazdasági és társadalmi munkája révén sokan ismerik.— A gazdasági munkámmal — bérszámfejtés és családi pótlékkal kapcsolatos ügyintézések — mindig ösz- sze tudtam egyeztetni a társadalmi munkát. Fiatalon bekapcsolódtam az üzem ifjúsági szervezetébe. Szép emlékeim vannak a hajdani KISZ-életről. Élveztük a közös programokat még akkor is, ha társadalmi munkára mozgósítottak minket, ilyen lelkes csapattal bátran mertem vállalni a KlSZ-titkári megbízatást, mert tudtam, hogy nem hagynak cserben.— 1966 óta vagyok a párt tagja. Több mint két évtized alatt voltam pártcso- port-bizalmi, vezetőségi tag, majd a pb nővelelőse. Néhány éve a pb keretén belül működő agitációs és propaganda munkabizottságot vezettem. A pb-n kívül a vb-nek is tagja vagyok. A felsorolt megbízatásoknak eleget tenni soha nem jelentett különösebb erőfeszítést. Szeretek az emberekkel foglalkozni, gondjaikon — erőmhöz mérten — segíteni, véleményüket a megfelelő fórumokon továbbítani.„Mindenki Zsuzsája” kiváló gazdasági és társadalmi munkájáért több ízben részesült erkölcsi és anyagi elismerésben. A miniszteri kitüntetés ezúttal is jó kezekbe került.Helstáb J.—Egyed I.

Látogatóban gyesen levő anyukáknálPszichológusok sora bi- ajtót, aki az üzem számító- — A napok gyorsan tel- zonyította már, hogy meny- gépes csoportjától ment nek, a három év is hamar nyíre fontos, meghatározó gyesre. Orsi lánya egyéves, el fog röpülni, de lehetsé- a kisgyermek személyiségé- A beszélgetés hamar elő- ges, hogy meghosszabbít- nek kialakulásában és to- hozza a régi emlékeket, ha- juk...vábbi fejlődésében az első bár Magdi nem szakadt el A következő anyuka is három év. Mennyire fontos az üzemtől, volt brigádja régi kolléganő, Bertáné Hor- az a fajta nyugalom, biz- tagjai és a kiszesek rend- váth Emília, akik költözés tonság körülötte, amit csak szeresen látogatják. És mit előtt álltak, amikor náluk az anyuka tud nyújtani ál- válaszolt arra a kérdésre, jártunk. Első feladatunk az landó jelenlétével, gondos- hogy milyen otthon: „ikrek felpakolása” volt akodásával. Éppen ezért szó- — Remek! Sok a munka játszótérről a lakásba. Aa gyerekkel, de nagy bol- két nagyfiú nem volt ott-dogság, öröm vele lenni. hon, de unatkozni itt semEgy emelettel feljebb lak- lehetett, mert a két pici nak Károlyi Tiborék. A kis- közül az egyik biztosan kiként emlegetik ezeket az fiú alszik, az anyukával be- talált valami rendkívül fon- éveket. szélgetünk az üzemről, régi tosat. Emília nyugodtan,A közelmúltban három kolléganőkről, a gyesről és mosolyogva figyelte őket és család látogatására kísér- persze a gyerekről. Una- mesélt-mesélt fiairól, tűk el a nőbizottság képvi- lomról, „gyes-betegségről” — Rendkívül jól érzem selőit, Széli Józsefnét és itt sincs szó, az anyuka magam itthon! Örülök, hogy 
Koroknál Erzsébetet, a megismételhetetlen, semmi- jelentkeztem és sikeresen szakszervezet ajándékaival, vei sem pótolható élmény- felvételiztem a Marxizmus Ilku Pál utca. A tízeme- nek tartja azokat a napo- —Leninizmus Esti Egyetem letes ház nyolcadik emele- kát, hónapokat, éveket, 3 éves tagozatára, tén laknak Veres Józsefék. amelyeket kisfiával itthonA feleség — Magdi — nyit tölt. Heresznyei Zsuzsa

morú és érthetetlen szamomra, ha anyukák „gyesbetegségről” beszélnek és unalmas, egyhangú napok-

MARCIUS 19-ÉN

Munkásőr 
nyílt nap 
a III. számú 
bányaüzemben

A Munkásőrség megalakulásának 30. évfordulója tiszteletére a vállalat üzemeiben munkásőr nyílt napokkal egybekötött kiállításokat rendeznek. Az első ilyen március 19-én lesz a III. sz. bányaüzem tanácstermében. Az érdeklődők megtekinthetik a Munkásőrségnél használatos fegyvereket, híreszközöket, vegyvédelmi szemléltető eszközöket. A kiállítással egybekötve • videovetítésre is sor kerül.
A balatonfüredi SZOT iskola hallgatói a közelmúltban látogatást tettek a III. és IV. sz. bányaüzemben, melynek során 
megismerkedtek bányászaink munkájával, munka- és életkörülményeivel.

Képünkön: A SZOT iskolások leszállás előtt a III. és a IV. sz. bányaüzemben. Berényi Tamás és Pirák Zoltán felvétele
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Sokr kevés, semmi
AZ INFORMÁCIÓKBAN FELVETETT
KÉRDÉSEKRE

1. A Szolgáltató üzem öntö
dei dolgozói kérik, hogy a 7/
1975. (VI. 21.) EiiM rendelet 5.
(j-ban előírt fogászati kedvez
ményt megkapják.A kérésre dr. Bank József igazgató főorvos válaszolt.— Mi minden dolgozónak megadjuk a rendeletben előírt kedvezményt. Ha a beteg a rendelésnél azt tapasztalja, hogy a jogos kedvezményt nem adják meg, ott azonnal szóljon az orvosnak, mert sem az orvos, sem az asszisztens nem ismerhet személyesen minden kedvezményezett pácienst. A fogászati kedvezmények ismertetését írásban ki fogjujc függeszteni a fogorvosi rendelő ajtaja mellé.
Bányászati szakmai napA Baranya megyei Tudományos Hetek rendezvény- sorozatának keretében„Bányászati szakmai napot” tartottak február 26-án a Ságvári Endre Művelődési Házban.Az évről évre megrendezésre kerülő eseményen a Mecseki Szénbányák Vállalat és a MÉV mintegy 70 szakembere gyűlt össze ez alkalomból. Szomolányi 

Gyula vezérigazgató-helyettes megnyitója után dr. 
Turza István tartott nagysikerű előadást „Az oktatás feladata a munkakultúra javításában” címmel.A délelőtti ülésszakon egyebek közt szó volt a vágatkereszteződések biztosításának méretezéséről,
A Ságvári Endre
Művelődési Ház
márciusi programjából 
Rendezvények

19-én 17.30 és 19.30 órakor: 
Egy furcsa lány. Kishonti Ildi
kó zenés műsora. Közreműkö
dik: Katona János. Zongorán 
kísér: Szakcsi Lakatos Béla. 
Belépődíj 50 forint.

27- én 19.00 órakor: A Mecse
ki Ércbányászati Vállalat kon- 
cert-íúvószenekarának tavaszi 
hangversenye. Vezényel: Apáthy 
Árpád. Belépődíj: 20 forint. 
Ságvári Filmklub

24-én 18.00 órakor: Rosellint: 
Németország nulla éve (a ja
nuár 13-án elmaradt film ve
títése).
Ságvári Mozi

15-én: Psziché I.—II. (magyar 
film).

21- én: Hóbortos népség I.—II. 
(japán film).

22- én: Maradok hűtlen hive 
(USA film).

28- án: Mary Poppins I.—II. 
(USA film).

29- én: Mire megyek az apám
mal (francia film).

Az előadások 16.00 és 18.00 
órakor kezdődnek.

Kép, szöveggel. Szarka Tibor rajza

2. A Kutató-fejlesztő üzem 
dolgozói azt kérik, hogy az 
egyes szakrendelésekre — reu
matológia, bőrgyógyászat, on
kológia — munkaidő után 
is lehessen menni, vagy a mun
kaidő alatti rendelési időt úgy 
kezeljék, mint az időszakos or
vosi vizsgálat idejét.A kérésre dr. Bank József igazgató főorvos válaszolt.— Másfél éven keresztül a hét egy napján az egész Egészségügyi Szolgálat nyújtott műszakban dolgozott, amit érdektelenség miatt meg kellett szüntetni. Ha a vállalat érdeke úgy kíván ja, visszaállítjuk. A mun kaidő alatti távollétet — ami mindenféle távollétre vonatkozik — rendelet sza bályozza, amit vállalati szinten nem lehet megváltoztatni. Gácsi Mátyás
a munkaerő-gazdálkodás és a szociálpolitika kapcsolatáról, valamint arról, hogy milyen hatással van a gépesítés a szintosztás növelésére.Elsősorban a szenes szakemberek elismerését váltotta ki Kovács Lászlónak, a MÉV gépészeti és energetikai főosztályvezetőjének az az előadása, amely a vállalatunknál üzemelő fúrógépek fejlődésével foglalkozott.A délutáni programban még olyan érdekes témák kerültek napirendre, mint az energiagazdálkodás aktuális kérdései, vagy az újrendszerű aknarakodók üzembehelyezése PLC vezérléssel. N. G.
49 MILLIÓ FORINT 
ÉRTÉKBEN

SzínházkötvényPécsi Nemzeti Színház elnevezéssel lakossági kötvényt bocsátott ki a városi tanács. Ezer darab 1000, kétezer darab 10 000 és ötszázhatvan darab 50 000 forint címletű kötvényeket vásárolhatnak március 2-től valamennyi pécsi és baranyai OTP-fióknál április végéig. 49 millió forint értékű kötvény kerül forgalomba, a teljes összeget a Pécsi Nemzeti Színház rekonstrukciójának meggyorsítására fordítják. A két részletben, 1991-ben és 1992-ben visz- szavásárolandó kötvényekre 11 százalékos kamatot fizetnek. K. M.

Tudatom Veress T. újságíróval, az Ércbányász munkatársaival, az 1937. február 15-i szám „A sok is lehet kevés” című cikkének szerzőjével, hogy a napokban kaptam meg a tatabányai Népház 34 oldalas (ebből 8 oldal statisztikai táblázat) és a Megyei Művelődési Központ 50 oldalas (ebből 13 oldal statisztikai táblázat) munkatervét. Ezek a munkatervek és Magyar- ország több mint kétezer művelődési otthonának munkatervei — ugyanúgy, mint a Ságvári Endre Művelődési Házé — tényeket, konkrétumokat, adatokat is tartalmaznak. (Előadások, kiállítások, szereplések stb. megvalósult, illetve tervezett számadatai.)Mi lehet ennek az oka?1. Valamennyi művelődési ház munkatervével Veress T. újságírót, a pécsi Ércbányász munkatársát kívánja bosszantani.2. A munkatervek egységes szakmai előírásoknak megfelelően készülnek.Maradjunk az utóbbinál. Bár a közművelődési munka kétségtelen inkább hivatás, mégsem mellőzheti a szakszerűséget. Amennyiben Veress T. újságíró, a művelődési intézmények szakmai munkájának egyik részterületén (alapdokumentumok készítése) nem járatos, de mindenáron erről akar írni, akkor alap
vető és minimális újságírói 
szakmai és etikai követel
mény az alapos felkészülés. Akkor talán nem találta volna el „szarva közt a tő- gyét”, nem írna olyan cikket, amelyet azért kellene sokszorosítani és országszerte terjeszteni, hogy a művelődési ágazat pesszimistái végre jóízűt nevethessenek: nem rúgna öngólt azzal, hogy negatívumot akar mondani és közben — szándéka ellenére — dícsér: „az a véleményem, hogy 28 oldalon keresztül nem is annyira a művelődési házban dolgozók munkájáról, hanem az ott tevékenykedő közösségek mindennapjairól kapunk átfogó képet. És ez akkor is így van, ha mindez a Ságvári Endre Művelődési Ház égisze alatt történik”.A bipoláris (kétoldalú) szakmai felkészültség és az újságírói etika mellőzésén kívül még egy veszélye van Veress T. újságíró cikkének: a tények elhallgatása

és elferdítése. Azt írja a vszb 1987. január 21-i üléséről: „... Jó lett volna hallani, hogy a testület értékeli a végzett munkát, valamint az ez évi munkatervet és a költségvetést. Ám a 28 oldalas írásos jelentés (Nem jelentés: mun
katervi!! V. J.) olyan adathalmazt zúdított a testület elé, hogy kimondottan értékelésre nem került sor.” Ez nem igaz. Az anyaghoz kapcsolódva — bár Veress T. újságíró nem szereti a számokat, a tényeket — 6 kérdés és 8 hozzászólás hangzott el.A MÉV szakszervezeti bizottságának az üléséről készült jegyzőkönyve, emlékeztetője, valamint az 1987. 2. számú információs jelentése tartalmazza a véleményeket. Ezek ismertetése tisztességesebb lett volna, még akkor is, ha dicsérő hangnemük miatt (például Szőke Attiláné SZMT-tit- kár: „A Szakszervezetek Megyei Tanácsa a Ságvári Endre Művelődési Ház munkáját rendkívül sokoldalúnak, újat is vállalónak, állandóan megújulónak tartja”) nem illettek bele Veress T. újságíró prekoncepciójába.Mindenesetre újabb témaként — mivel a művelődési ház rendezvényeiről, eseményeiről, csoportjairól az őszi évadkezdéstől Veress T. újságíró Cilikének megjelenéséig csak a művelődési házban dolgozók írtak az Ércbányászban — javaslom az intézmény „Nyilvántartókönyvét” (112 oldal: oldalanként 16 sor. 14 rublika), vagy „Statisztikai jelentését” (10 oldal: oldalanként 27 sor, 16 rublika), amelyekből ihletet merítve kibontakozhat az az újságírói „szárnyalás”, ami nem is sok, nem is kevés: egyszerűen semmi.Vinczc János
Jölneveltségem tiltja, hogy a 

fenti cinikus és ostoba hangvé
telű sorokra hasonló stílusban 
válaszoljak. Azt viszont nem, 
hogy visszautasítsam Vincze 
Jánosnak, a Ságvári Endre Mű
velődési Ház igazgatójának ki
fejezetten személyemnek szóló, 
sértő megjegyzéskölteményét.

Nem érdekes számomra és 
lapunk számára sem, hogy a 
tatabányai Népház és a Me
gyei Művelődési Központ mun
katerve 34, vagy 50 oldalas. A 
lényeg a fontos!

Azt tudomásul veszem, hogy 
Magyarországon munkatervek 
készülnek, melyek tényeket, 
adatokat is tartalmaznak. Ezek 
tálalásával viszont igenis vitat
kozom, ami nem zárja ki azt, 
hogy e munkatervek egységes 
szakmai előírásoknak megfele-

lően készülnek. De hiszem és 
vallom, hogy nincs olyan meg
kötés, ami a statisztika apró
lékos boncolását kedvezd ér. 
vényűen Írná elő.

Vincze János igazgatóval el
lentétben tudom, hogy a mű
velődési házak munkatervükkcl 
nem engemet kívánnak bosz- 
szantani. Ha ezt nem tudnám 
akkor ennek egyenes következ
ményeként fel kellene tételez
nem, hogy hamarosan hasonló 
hangnemű „levelet” kapunk 
mondjuk a tatabányai Népház
tól is.

Nem tudom Vincze János 
igazgató milyen alapon figyel
meztet az alapvető és minimá
lis újságírói szakmai és etikai 
követelményre, az alapos fel
készülésre. „A sok is lehet ke
vés” című glosszával (széljegy
zet) nem sértettem meg az új
ságírás szabályait, etikai vétsé
get meg különösen nem követ
tem el. Alapos felkészülésre a 
glosszaírás esetében nincsen 
szükség. Erre vonatkozóan 
idézni kívánom Gombó Pál: 
Sajtóismeret című könyvének 
idevonatkozó részét: „Informá
ciók és olyan publicisztikai mű
fajok esetében, mint mondjuk 
a glossza vagy a recenzió gyak
ran semmilyen további anyag
gyűjtésre nincs szükség, az elő
zetes tájékozódás alapján meg
ismert tények ,csak’ megírást 
igényelnek.”

Nos, az úgynevezett előzetes 
tájékozódást nekem a 28 olda
las munkaterv jelentette.

Vincze János igazgató kedves, 
népies „szarva közt a tőgyét” 
idézetére és az azt követő so
rokra csupán a következő a 
válaszom: Nem szándékom el
lenére dicsértem, hiszen én eb
ben a glosszában már a beve
zető sorokban a következőket 
írtam: „Mindenek előtt szeret
ném kijelenteni, én is tudom, 
hogy a művelődési ház... 
mindent megtesz azért...” Eb
ből egyértelműen ki kell derül
nie nem a végzett munkáróll 
kívántam szólni, csupán az ap-q 
rólékos statisztikák ellen. Sőt, 
a végzett munkát a fentiekkel 
kimondottan elismertem.

A művelődési ház igazgatója 
miközben ismételten szakmai 
felkészültségem hiányát emle
geti, beleesik a 22-es csapdájá
ba. Rám ijeszt a bipoláris szó
val, zárójelben elmagyarázva 
ennek értelmét, azt, hogy két
oldalú. Igazgató úr, ön téved! 
Bipoláris (bipoláris) görög és 
latin szóösszetétel, jelentése: 
kétpólusú. Mindezeken túl 
mondjuk még úgy is, hogy két- 
sarkú, kétnyúlványú. Kétolda
lút azonban soha. Az ugyanis, 
bilaterális.

A tények elhallgatásával és 
elferdítésével is vádol, s ehhez 
bizonyítékul idézi soraimat. En
nek végén bátran kijelenti: „Ez 
nem igaz.” Pedig az, mivel ab
ban az idézetben én kimondot
tan az értékelést hiányo. 
lom, ami szerintem nem egyen
lő a 6 kérdéssel és a 8 
hozzászólással. A szá
mok és a tények elfogadása 
különben nem szeretet kérdése, 
mert ha így lenne, akkor a 
rádióban előszeretettel hallgat
nám a vízállásjelentést.

ön szól arról Is, hogy tisz
tességesebb lett volna, ha pél
dául Szőke Attilánénak, az 
SZMT titkárának dicsérő szava
it idézem. Komolyan mondom, 
megtettem volna, ha tudósítást 
írok a testület üléséről. De mi
vel nem ez volt a cél, Így visz- 
sza kell utasítanom széphang
zású idegen kifejezését, a „pre- 
koncepciójába”-nt, azaz azt, 
hogy előre kialakított nézetem 
volt. Nem figyelmeztetem, csak 
mondom, hogy a műfaj meg
választása az újságíró dolga!

Vincze János igazgató írása 
legvégén kedvesen Javasolja, 
hogy mely kiadványokból me
rítsek legközelebb ihletet. Sze
retném javasolni, hogy lapoz
za fel a Polgári Törvénykönyv 
84. S (I) bekezdését. Ott meg
tudhatja, hogy amit leírt, azok 
személyiségi jogaimat, presztí
zsemet sértik, szakmai ismere
teimet lejáratják. Ezen a címen 
követelhetném polgári peres 
úton, hogy megfelelő módon, 
ha kell nyilvánosan adjon elég
tételt. Sőt, ugyanilyen módon 
kártérfsét is követelhetnék.

Végezetül még annyit e hosz- 
szasan vitatott glosszában én 
egyszer sem írtam le a Vincze 
János nevet. ön ugyanakkor 
hétszer az enyémet, hozzátéve: 
újságíró. Egyszer hadd legyek 
szerénytelen: nem csak újság
író, hanem a Magyar Újságírók 
Országos Szövetségének a tagja 
is vagyok.

Veress Tamás

„Tiszta szívvel”

Irodalmi
vetélkedőA vállalati szakszervezeti bizottság és a Ságvári Endre Művelődési Ház könyvtára József Attila halálának 50. évfordulója alkalmából „Tiszta szívvel” vállalati irodalmi vetélkedőt rendezett. A találkozón a szocialista brigádokból alakult háromfős csapatok vettek részt, a február 26-i vetélkedőre előzetesen 20 csapat nevezett, ebből 16 meg is jelent... A továbbjutást jelentő pontokért két helyszínen folyt a küzdelem, így 4—4 együttes jutott az április végi vállalati középdöntőbe. Innét már csak egy, a győztes folytathatja versengését a megyei döntőn. Mindkét helyszínen jól felkészült, az irodalmat ól ismerő versenyzők mindvégig kiélezett szellemi csatát vívtak a győzelemért. Kitűnő szervezés és játék- vezetés mellett a Ságvári- ban a dr. Patla Károly, Makarics József, Bácskai Frigyes összetételű, Széchenyi brigád — Központ — (78 pont), a szállón a Szily Éva, Szatmári Zoltán, Szak- máry Ferenc — II sz. bányaüzem — (74 pont) végzett az első helyen. További helyezések a Ságvári- ban: második az ÉDÜ Ifjúsági szocialista brigádja, harmadik az Eötvös szocialista brigád (Központ).A szállón: második a Winkler Lajos szocialista brigád (Kutató-fejlesztő üzem), harmadik a II. sz. bányaüzem MHSZ Komplex szocialista brigádja.Kovács Miklós
Vállalati
Fórum

1987. február 18-án a KISZ 
MEV Bizottsága mellett műkö
dő PKMB 1986/87. évi politikai 
intézkedési tervének megfelelő
en megtartotta második válla
lati szintű fórumát.

Témája: „Az ifjúsági bűnözés 
és kábltószerfogyasztás helyze
te Magyarországon”. Előadó: 
Fűtő Mihály rendőrfőhadnagy, 
a Baranya megyei Rendőrfőka
pitányság tisztje volt.

Előadásában elmondta, mit ta
kar a szabálysértés, a vétség 
és a bűncselekmény. Ezekkel 
kapcsolatban érdekes eseteket 
és statisztikai adatokat ismer
tetett. A továbbiakban a nem
zetiségi kérdésekről, az ellen
zék tevékenységének főbb 
irányvonalairól beszélt.

A résztvevők — körülbelül 90 
fo — figyelemmmel meghall
gatták az előadást, majd több 
kérdést tettek fel a videofil
mek forgalmazásával, az Inter
pol tevékenységével, az állam
biztonság helyzetével kapcsolat
ban.

összességében elmondhatjuk, 
hogy a téma nagy érdeklődés
re tartott számot és a fórum
nak rendkívül jó visszhangja 
volt.

Zaklajda József

Felhívás
A Mecseki Ércbányászati Válla 

lat Szolgáltató üzemének tanma 
helyében II., III. éves eszterga 
lyos, géplakatos és villanyszerei' 
szakmunkástanulók gyakorlat 
oktatását biztosítjuk. Fogadn 
tudjuk azokat a tanulókat, aki) 
az 1987/88-as tanévre az 500. sz 
Ipari Szakmunkásképző Intézet 
hez nyújtják be felvételi kérel 
műket és felvételt nyernek, fi 
tanulok tanulmányi szerző 
dé? alapján - egyéb kedvez 
menyek mellett vállalati ősz 
tandíjat kapnak, szakmunkás 
uaZJtga ?edig elhelyezke^Lin^nT^

Részletes felvilágosítást a< 
Halász István személyzeti ve 
zető a 23-23-as telefonszámon.
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Befutott a „6-os fogat"Az V. sz. bányaüzemben a 6-os vágathajtó csapat munkahelye felé tartva, Be- 
recz István körletvezető- helyettes e jó kollektíva szinte minden jó tulajdonságát égyszuszra mondja el. Mesél arról, hogy az 1931- es esztendőig a csapat éppen hogy csak volt, mígnem aztán „kapitányként” meg nem jelent Ádám Fe
renc. Nagy csapatról, a 47- esről jött át, igaz felkérésre, hogy mint Kasik-tanít- vány ráncba szedje e gyenge csapatot. Nem történt persze csoda, a csapat továbbra is gyengén muzsikált, pedig Ádám Ferenc mindent megpróbált. Éveknek kellett eltelnie ahhoz, hogy a társaság úgy cserélje tagjait, mígnem összeállt a jelenlegi tizenkét ember, ök most olyan kollektívát alkotnak, mint a mesében, hibátlanok. Nagyszerű eredményeket érnek el, csodú- latraméltóan dolgoznak, a szakok is a másik keze alá.

És ami külön öröm. hangsúlyozta a körletvezető-he- lyettes, hogy az ő vágatukban amolyan vendégmutogató rend uralkodik.A csapat munkahelyén villanyszerelők serénykednek Barát László brigádvezető vezényletével. A csapat után haladva a gerincvezetéket hosszabbítják és a hűtőszekrény bekötését végzik. De ugyancsak itt dolgoznak, közvetlenül a íúrókocsi mellet a bányamérők is. A heti bemérést végzik, ami az irány és szint-ellenőrzésből áll. Kijelölik a métereket és a szintet, ami számomra any- nyit jelent csupán, hogy piros festékkel számokat és jeleket rajzolnak a vágat falára. Így elnézve kész perzsavásár a csapat munkahelye — közben megállás nélkül a csapat négy tagja is dolgozik — pedig a levegős és vizes csöveket szerelő lakatosokat eddig nem is említettem.

A csapatvezetőt a fentiek ismeretében arról kérdezem, hogy milyennek látja ő a csapatát és, hogy miként emlékezik az et.múlt évekre?— A kezdetben féltem a csapatvezetői beosztástól, később meg bántam, hogy elvállaltam azt. A 47-es után itt igen sokáig nagyon rosszul kerestem. Kasik Gyuri volt a mesterem, ma is ő a példaképem, s talán ezért tartottam ki. Azon voltam, hogy olyan jó csapatot sikerüljön egyszer összehoznom, mint amilyent neki sikerült. Most azt mondhatom, elértem ezt a vágyam, mert egy év óta együtt van a csapat. Jól összejöttünk. Igaza lett hajdan volt körletvezetőmnek, Fürdős Feri bácsinak, aki mindig azzal példálózgatott ilyen esetben, hogy az almafa is sokat küszködik, mire termőre fordul.
— A csapat jól keres, mű

szakonként ezer forintokat

Felvételünkön az V. sz. bányaüzem 6-os csapata a vágaton a biztosításhoz szükséges szegecslyukak fúrását végzi. A képen balról Gergál Kálmán segédvájár, Péter János szakvezető vájár, Somogyi József szakvezető vájár és Ádám Ferenc csapatvezető vájár látható. Bálint Jenő felvétele
kaszíroz. Elcsépelt ugyan a 
kérdés, de sok ez, vagy ke
vés?— Nézze, a napokban kihívtam otthon egy tévéantenna-szerelőt. Mondtam, kellene egy jó antenna, erősítővel a tetőre, munkadíjjal együtt mit kóstálna?; Azt mondta, hogy 14 ezerért megcsinálja. Négyezer

az anyagköltség, tízezer a munkadíj. Mennyi idő alatt végez a munkával — kérdeztem —, s ő szemrebbenés nélkül válaszolta:, ha iparkodik, három óra alatt elkészül. Nos, ha így nézem, a mi munkánk nincs megfizetvé, Viszont, ha arra gondolok, hogy sok csapaton 5—600 forintot keres

nek ugyanezért a bányamunkáért, akkor azt kell mondanom, hogy jól keresünk. De végezetül maradjunk annyiban, hogy mi ti- zenketten elégedettek vagyunk a keresettel, ami 'Viszont nem jelenti azt, hogy a bányamunka meg is van fizetve.
Veress Tamás

Egyet akarok

aranykoszorúra

Felvételünkön Molnár György, csapatvezető „gyám- lyuk-készítés” közben.Szerencsére a körletveze- tő-helyettes tévedett. Leszálláskor ugyanis nyolc- létrás feltöréssel „fenyegetett”, de hál’ istennek a hetedik megmászása után már itt pihegünk a 14-es csapat szkrépere mellett.Bentről kopácsolás hallatszik. Az egyik szabadszéli kamrában már az utolsó fémtám beépítésén szorgoskodik Molnár György csapatvezető és Szeglet Ist
ván vájár. Som János segédvájár már a fúrógépeket vette ápolás alá.A szomszédos pásztában egymástól hatvan centire sorakoznak a fémtámok, s bizonj' ilyen munkahelyen ritkán talál az ember reggel fél tízkor üres vájvé- get,.— Egy kicsit ráhajtottunk. A Szeglet Pisti ugyanis iskolába jár és ma korábban ki fog szállni — mutat társára a csapatvezető.— Másodéves vagyok a bányaipariba — magyarázza a fiatalember — és most végzem a robbantómesterit is. Egyébként nálunk majd mindenki tanul valamit. A Som Jancsi a vájárira jár,

pályázik a 14-es
Kiss Mihály, a másik szak vezetője is most végzi a technikumot.

— Ezek szerint, ha min
den igaz, aknász leszel?— Tulajdonképpen ezért mentem technikumba.— Nagy szükség van aknászokra is — veszi át a szót Medve László körlet- vezető-helyettes —, hisz nemcsak a vájvégen van létszámhiány. Pisti nagyon jó vájár, de legalább olyan nagy szükség van jó aknászokra, mint jó bányászokra. Hiába, akármelyik ujjúnkat harapjuk, mindegyik fáj.— Ha sok a vájár egy 
csapaton — mondják — nem 
sokáig hagyják együtt őket. 
Üzemérdekből szedik szét 
a társaságot, hisz kell a jól 
képzett szakember másho
vá is. Így van ez?— Igen, ezzel számolnunk kell — mondja a csapatvezető. — Ez a kollektíva két éve dolgozik együtt ebben a felállásban és egész jó’ összerázódtunk. Tavaly már igen szép eredményeket értünk el, de kérdés, meddig maradhatunk együtt. Persze jó volna minél tovább, de tudjuk a változás, a fiatalítás az élet rendje.Aztán a keresetről faggatom őket. Nem elégedetlenkednek. A célprémiumot ugyan most nem kapták meg, ugyanis a körlet enyhén szólva nincs egyenesben. Pontosabban egyenesben van. hiszen a legtöbb csapat eddig főként egyenes és sajnos meddő gurítókat hajtott. Amíg nem kezdenek a visszafejtésnek, nincs érc és nincs prémium sem. ök bíznak benne, hogy a negyedév végére a körlet utoléri önmagát.Amikor Medve Lászlóval már a létrákon lefelé igyekszünk, feldübörögnek a fúrógépek. Lent a feltörés alatt az órámra nézek, tíz óra múlt néhány perccel.— Tényleg jól ráhajtottak — jegyzi meg kísérőm. — Az az igazság, hogy kell is iparkodniuk. Ha a Pista délben kiszáll, már csak ketten maradnak. Kevés az a csapat, amelyik így is tartani tudja a ciklust. Ök szerencsére olyanok.

Nógrádi G-—Berényi T.

Az elégedett körlet 
vezető válaszol

Az 1987. február 15-i számban 
megjelent „Elégedetlen riport
hoz” elöljáróban szeretném le
írni, hogy az 52-es szocialista 
brigád az 1986-os évben terme
lési mutatóit figyelembe véve 
a ll-es körlet legjobb fejtési 
brigádja volt. A körlet olyan 
területein végezte munkáját az 
év nagyobb részében, mely 
igazi szakmunkásokat kívánt, 
mivel szinte minden irányban 
lefejtett bányatérségek vették 
körül, valamint legmesszebb 
esik a szállítóaknához. Az 1986- 
os évben vette át a ll-es kör
let a 6. szintet. Szerintem a 
távolság és az időnkénti anyag- 
ellátási probléma, amely elő
fordult az év folyamán, sem
mivel sem okozott ennél a bri
gádnál nagyobb fennakadást, 
mint a körlet többi fejtési bri
gádjánál. Természetes, hogy 
padolás alatt fával kellett biz
tosítani, a szovjet fémtámok 
IV. sz. bányaüzemmel való ke
veredési veszélye miatt pedig a 
körlet a nehezebb Swarcz-tá- 
mokat biztosította erre a terü
letre, mely határos a IV. sz. bá
nyaüzem 6. szintjével.

A minden irányban lefejtett 
területek miatt a technológiát 
maximálisan meg kellett kö
vetelnünk. Esetenként szigoríta
ni kellett, de ezt szakmányosan 
a körülményeknek megfelelően 
minden esetben elszámoltuk aVÁLLALATI ÉS ÜZEMI TERVMUTATÓK (KIEMELT) TELJESÍTÉSE az év elejétől (1987. I.—H. hónap)
VÁLLALAT:

fémtermelés kg 
vágathajtás fm 
létszám fő
geológiai mélyfúrás fm

ERCDOSlTÚ ÜZEM:
vegyi feldolgozás t

BÁNYAÜZEMEK:

nyersérctermelés fkg 
vágathajtás fm

A vájártanfolyam hallgatói figyelik a videón bejátszott oktatófilmet. Berényi Tamás felvétele

bérezésnél. Az egyoszlopos fú
róállványok használatból való 
kivonásának egy emberként 
örültek a termelő csapatok. 
Amíg használatban voltak, szin
te minden fúráshoz felügyelet 
kellett. A csapatoktól el kel
lett vonni a légtámokat és az 
azokhoz való fúrókalapácsokat, 
mert nem szerettek vele dol
gozni csapataink. Az új, köny- 
nyen kezelhető légtámok meg
érkeztével úgy érzem nem tör
tént visszalépés a fúrásnál, sőt 
dolgozóink többségének kíván
sága teljesült, tehát szó sincs 
semmiféle kézből való fúrásról.

Az 52-cs brigád az új, na
gyobb teljesítményű gépekből 
ugyanúgy részesedett mint a 
többi brigád. A rosszabb fejté
si körülmények, melyekről be
számoltam, kevesebbet nyújtott 
nekik a könnyebb biztosítási 
módokból (például hasított cső- 
szegecs használata). A cikkben 
Antal Endre csapatvezető sze
rint a vezetéssel való viszony 
nem a legideálisabb, nem fedi 
egészen a valóságot, mert 
ugyanolyan elbánásban, ellátás
ban részesítjük őket mint a 
körlet többi brigádját. A fe
gyelmet, takarékosságot viszont 
ugyanúgy megköveteljük az 
52-es szocialista brigádtól is, 
mint a körlet összes brigádjá
tól.

Glass Zoltán 
körletvezető

104 % 
123,2% 
100,4% 
121,2%

105,1%
II. III.

százalékban
IV.

110,1 91,2 102,8
120,7 125,4 123,3

15 ezres „hálapénz” és egyebek
VÁLASZ KELLER GABOR
„EGY ÚJÍTÁS NYOMÁN” ClMÜ CIKKÉHEZA szerző a 87/4. számban ugyancsak elrugaszkodott a valóságtól és tényéktől, amikor Koczor Dezső újítás sának megtakarítását 5 millió fölött értékelte, a 15 ezres díjat pedig csekély „hálapénznek” nevezte. Ebből aztán sejtelmesen kifejti, hogy van még talonban újítás, de: „nem érdemes újítani”.Maga az újító a leírásban elismeri, hogy, a javaslat egy korábbinak továbbfejlesztése. A becsült megtakarítás nagyságrenddel kisebb a cikkben leírtaknál. Csak más javasolt változtatás után volt lehetséges ennek bevezetése.Hol és ki kapott már ilyen „csekély” 15 ezres hálapénzt? Talán a cikkíró fizetett?A vállalatnál sohasem titkoltuk, hogy az újítás hasznosítása nagyon jó üzlet. Csak 1986-ban 146 újításért 1 millió 149 ezer forint díjat (átlagban 7850 forint) kaptak újítóink. A közreműködői versenydíjakat is számítva 1 forint díj 10 forint megtakarítást jelent az államnak és a vállalatnak. Száz dolgozónk közül több mint 3 fő alkotó gondolatait leírva, eredményesen újít, a vállalat pedig a határidőket — mint ez esetben is — betartva úgy intézi, hogy azt munkaidőben, anyag- és energiafelhasználással, műszaki segítséggel bevezessük, elterjesszük, sőt más vállalatnak is eladjuk. Ez tulajdonképpen egyfajta gyakorlata a belső tartalékok feltárásának, amelyről napjainkban különösen sokat beszélünk.Ha a MÉV dolgozóinak lapja légbőlkapotb adatokkal próbálkozva igyekszik lebeszélni dolgozóinkat műszaki alkotásaik érvényesítéséről, akkor jó szolgálatot tesz azoknak, akiknek hasznos gondolataik nincsenek, de mástól annál jobban irigylik a megérdemelt újítási díjat.Az újítási javaslatokat nálunk is legjobb szakértőink vizsgálják és segítik.A javaslatok 85 százalékát a vállalat hasznosítja. Ismert, hogy mindenfajta

újítási panasz, indokolt véleményeltérés egyeztetése elől egyetlen illetékes szerv sem zárkózik el. A sokat sejtető, de semmitmondó állítások ideje lejárt, csak a tényszerű tájékoztatás segít ,a konkrét ügyek megöl-, dósában. ............
FERS ANTAL iparjogvédelmi csop. vez.•A fentiekben közzétett nyílt levél jónéhány olyan nhegállapítást tartalmaz, mely ékesen bizonyítja a vállalatunknál folyó újító tevékenység hasznát, eredményességét. A tények önmagukért beszélnek.A bennünket ért bírálatot is tudomásul vesszük, megszívleljük. Csupán azon a feltételezésen nem sikerült még napirendre térnünk, hogy lapunk „légből kapott adatokkal próbálkozva igyekszik lebeszélni dolgozóinkat műszaki alkotásaik érvényesítéséről”.Ez a feltételezés olyan, mintha egy Bonyhád mellett gyalogosan poroszkáló illetőről — csupán azért, mert Szekszárd irányába halad —. azt állítanánk, hogy Budapesten akar bankot rabolni.Mindig is az volt - a célunk, hogy ‘ dolgozóink újításait — a vállalat számára oly jelentős hasznot eredményező műszaki alkotásokat ■— széles körben megismertessük, népszerűsítsük.Munkatársunk most is ezzel a céllal kereste meg az újítót és azt írta le, amit hallott, amit mondtak neki.Szélsőséges véleményekkel, állásfoglalásokkal nap mint nap .találkozhatunk az élet más területein is. Mi nem népszerűsíteni kívánjuk ezeket, de áz sem volna helyes, ha nem vennénk róluk tudomást, csupáncsak azért, mert egyéni véleményekről van szó.A tájékoztatás ugyanis csak ezekkel együtt lehet teljes és hiteles.Szerkesztőség
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Befejezéséhez közeledik az asszony torna a 39-es dandár úti iskolában. Felvételünkön a résztvevők egy csoportja kar- és hasizomgyakorlatot folytat.Csöndör László felvétele
Példátlan 
részvétlenség 
a sport
vetélkedőnAlapos kutatás után sem találtam hasonló részvétlenséget a vetélkedők történetében, mint a február 23-i volt Mexikó ’86 címmel, a Ságvári Endre Művelődési Házban. Dér Ágnes szervező búsan mondotta, közel 120 főre számítottak a nevezési díjak befizetése után, s mikor eljött a vetélkedő kezdete, mindössze nyolc fő! foglalt helyet a teremben.

Till Tamás játékvezető ennek ellenére — dicséretére legyen mondva — példásan levezette a szellemi sport- vetélkedőt. A megjelent ÉDÜ ifjúsági brigádja, az Anyagosztály Magyar—Szovjet Barátság szocialista brigádja és az V. sz. bányaüzem csapata remek felkészülésről és tudásról adtak számot. Végül is az 1600 forintos első díjat a 86 pontos V. sz. bányaüzem 
— Pozsgai Csaba, Timotity 
Zoltán, Pércsi Sándor —, az 1200 forintos második helyet a 83 pontos Anyagosztály és a 800 forintos harmadik díjat a 48 pontos ÉDÜ csapata nyerte.

K. M.

Düdögő— Fogjatok le pupákok! — üvöltötte P 13 Csorga 
Lőrinc csapvez., miközben úgy remegett mint az elsőutas Rákóczi téri kislány, amikor meglátta első kuncsaftját, a kétmázsás török kamionost.— Mi a baj, főnök? — rémült meg Feszke Feri csillés.— Maholnap nem merek beszállni a kasba, mert mi van, ha pont akkor lopja le valaki a kötelet, s mi meg lezuhanunk a zsompba.— Ekkora marhaságot már hogy mondhatsz Csorga bácsi — kedveskedett az öregnek Akna Zsomp —, ki a francnak kell pont az aknakötél?— Kinek, kinek, mit tudom én? De hát most hallottam, hogy az irodaépület mosdóiból több kézszárítót szereltek le ügyes kezek. Ez is marhaság nemde? Mert ugye azt nem akarjátok bebeszélni nekem, hogy azért lopta ezeket el valaki, hogy

Labdarúgás

Négy csapat 
Dorogra kacsintA teremlabdarúgó-bajnokság VI. fordulója után nincs különösebb változás az élmezőnyben. Továbbra is négy együttes egyenlő esély- lyel verseng a bajnoki címért. A IV. sz. bányaüzem csapata csak jobb gólkülönbséggel vezet a Kutatómélyfúró előtt. A jelenlegi állást és az erőviszonyokat figyelembe véve négy csapat kacsingat Dorog irányába. A tét nem kicsi. A bajnok novemberben részt vehet- az Országos Bányász
A munkásszálló hírei

A MEV munkásszálló önkor
mányzati bizottsága és gond
noksága háromnapos bécsi tár
sasutazást szervez. A részvételi 
díj: 4590 forint/fő plusz költő
pénz: 1720 forint/fő. Ehhez, 
amennyiben valakinek nincs 
érvényes útlevele 350 forint út
levélköltséget kell számítani. 
Tehát az összes költség 6660 
forint/fő. Az indulás előrelátha
tólag május 10—20. között. Je
lentkezés 1000 forint előleg be
fizetése ellenében a munkás- 
szálló kultúrirodájában 1987. 
március 16-ig, Tukora György
nél.

otthon a fürdőszobában egyszerre száríthassa az egyikkel a kezeit, a másikkal meg mondjuk a fenekit?— Ezért tuti, hogy nem, de hátha szilvát aszal vele, vagy meggyet magoz az ürge — próbálta viccelődve megnyugtatni a csapvezt Feszke Feri.— Nem és nem — kiabálta P 13. — Ez már őrület, hogy ennyi enyveskezű dolgozik közöttünk. Egyszer sikerülne egyet nya- koncsípnem, adnék neki a tántimtól örökölt mogyorótörővei.— Jó, hogy mondod, főnök, azt a mogyorótörőt kölcsön adhatnád, mert ki akarom deríteni, hogy az Ércbányász utcában kinek a jóvoltából maradt bete- metetlenül egy közműárok. A napokban ugyanis Fúrás 
Gyulus barátom felesége beleesett. Kiszállt a kocsiból és szatyrostól, virág- csokrostól eltűnt a szegény

Teremlabdarúgó-bajnokság döntőjén. Végül is melyiknek sikerül, a bajnokság befejezéséig „titok” marad.
A BAJNOKSÁG ÁLLÁSA

1. IV. üzem 6 5—1 41-10 10
2, Kut.-mf. 6 5—1 26-13 10
3. II. üzem G 321 16-10 8
4. Anyagoszt. 6 4—2 22-22 8
5. Modellezők 6 3—3 23-23 6
6. Klub 6 3—3 23-23 6
7. Kut.-fejl. G 222 18-21 6
8. Szolgáltató 6 3—3 16-21 6
9. Központ 6 213 15-18 5

10. III. üzem 6 213 16-21 5
11. ÉDÜ G 1—5 16-24 2
12. MEV szálló G ------  6 10-26 0K. M.

HÁZI sakkversenyt rendezett 
a munkásszállá, csak szállóla
kók részére. A versenyt Radó 
István (Kutató-mélyfúró üzem) 
nyerte. Második Mázik Jenő 
(Kutató-mélyfúró üzem), har
madik Gacsályl Endre (Kuta
tó-mélyfúró üzem).

A MUNKÁSSZÁLLÓN lakó 
lengyel bányászok üzemlátoga
táson vettek részt a Pécsi Pan
nónia Sörgyárban. Az üzemlá
togatás után baráti beszélge
téssel zárták a programot.

Tukora György

Gyulus szeme elől. Majd, hogy nem a nyakát szegte. Amúgy a közműárokban nem tett kárt, de én ha elkapom az illetékest a mogyorótörővei, azt fogok — jelentette ki harciasán Akna Zsomp, a vájár.— Lassan a testtel, haver — szólalt meg Feszke Feri. — Nem minden úgy van, ahogy látszik. Megmagyarázom. Pár hete jövök a trabival a munkásszálló elől, s akarok nagy ívben balra kikanyarodni, amikor látom ám, hogy többen dudálnak, integetnek, s mutogatnak a sarki kresztáblá- ra. Az elsőbbségadás kötelező tábla alatt mit látnak szemeim: ott virít a kötelező haladás jobbra szép kerek tábla. Na, mondom, Feri jobbra hajts, ne a Misibe menjél kólázni, hanem a Vadásztanyára. Napok telnek el így, a rend őrei meg szépen kasszíroznak. Az egyik nap megint indulok a Vadásztanyára, amikor az ereimből egy pillanat alatt kiszállt a dupla buborék. Eltűnt a tábla, s azóta sem került vissza. Csak azt tudnám, hogy mi lesz a sorsa a begyűjtött

Levél a PMSC
elnökségéhezTűrhetetlen állapot, élet- veszélyes, katasztrofális helyzet — halljuk nap mint nap ezeket a szavakat, ha a MÉV tömegsport-létesítmény helyzete kerül szóba. Információs jelentések is ontják a panaszokat, az észrevételeket.A MÉV szakszervezeti bizottsága levélben fordult a PMSC ügyvezető elnökéhez, illetve az egyesület elnökségéhez, amelyben kéri, hogy az Üjmecsekalján levő PMSC sportkombinát udvarában levő kézilabdaépületét bocsássa a MÉV tömegsport rendelkezésére április elsejével. Eredetileg ezt az épületet a tömegsport számára építették dolgozóink társadalmi munkában.
Sportmozaik

KÉZILABDA: Február 22-én. 
megkezdődött a Városi Sport
csarnokban a kézilabda terem
bajnokság. Az első fordulóban 
férfi együttesünk győzelem
mel kezdett a pedagógus együt
tese ellen, míg női csapa
tunk 12-4-re kikapott a Pé
csi Hunor gárdájától. A má
sodik fordulóban a férfiak a 
Pécsi Postás, a nők a KIOSZ 
ellen lépnek pályára.

SAKK: Március 3-án hat 
csapat részvételével megkez
dődött az 1987. évi Bányász 
Kupa sakk csapat- és egyéni 
bajnokság a PMSC Hajnóczi úti 
játéktermében. A többszörös 
bajnok- és címvédő IV. üzem 
csapatának nem titkolt szándé
ka, az újabb bajnokság meg
nyerése. A kérdés csupán az, 
mit szól ehhez az „örökös 
ezüstérmes” II. üzem együtte
se. *

ASZTALITENISZ: A Baranya 
megyei Asztalitenisz Szövetség 
és az SZMT nyílt asztalitenisz
bajnokságot rendezett a PEAC 
sportcsarnokban. A vállalatun
kat képviselő Jobb József, Bá
rány Imre, Ragoncsa Ferenc és 
a Tukoráné, Simonné és Kus- 
tosne csapataink imponáló já
tékkal megnyerték a bajnoksá
got. *

MÁRCIUS 20—21—22-én a Vá
rosi Sportcsarnokban és a Ne
velési Központban „három év
tized, három sportág” elnevezés
sel nagyszabású sportversenye
ket tartanak. Elsőként a te
remlabdarúgók lépnek pályára, 
a városi szinten nevezett 23

büntetéspénznek? Mert, hogy vissza nem küldik a rend őrei, az hétkresztábla.,— Hát ez az — sikított fel P 13. — Erről pofáztam eddig is pupákok. Biztosan azt is ellopta valaki. Ti meg nyugtatgattok, hogy az aknakötél nem kell senkinek. Van rá egy fogadásom, ha az üzemvezetés bejelentené, hogy szabad a gazda, nemhogy a kötelet, de még a kast is lenne, aki hazavinné. Nyulakat tartani például nagyon jó lenne benne.— Csak nem azt akarod ezzel mondani, főnök — érdeklődött idegesen Zsomp, a vájár —, hogy azt az Ércbányász utcai közműárkot nem hogy nem temették be, hanem egyszerűen ellopták az oda szánt földet.— Figyelj rám, te nagyeszű — mondta oktatóan a csapvez. — Mit gondolsz, miért kötöm két madzaggal a derekamhoz a molinógatyát? Mert félek, ha nem figyelek a kasban, a nagy lökdösődésben azt is ellopják. Csodák nincsenek, csak meglepetések, de időnként abba is beleőszül az ember.Veress Tamás

„Ha kérésünket az elnökség nem tudja teljesíteni — hangzik a levél további részlete —. akkor olyan sportpályák bérlésével oldjuk meg a szabadtéri versenyek, bajnokságok lebonyolítását, amelyek normális feltételeket biztosítanak a játékhoz, az öltöző és fürdőhasználathoz.”A levél befejező része egyértelműen megállapítja:„Abban az esetben viszont kénytelenek vagyunk felhasználni a szakszervezeti döntés jogkörébe tartozó jóléti, kulturális alapból a PMSC-nek biztosított 400 ezer forintot.”Várjuk a PMSC elnökségének válaszát. ■ K. M.

együttes között ott lesz a Ku
tató-mélyfúró, a Szolgáltató, a 
IV. üzem, Anyagosztály, Kuta
tó-fejlesztő' vegyes, és a III. 
üzem együttese. Májusban a. 
teniszezők, szeptemberben a 
természetjárók döntőjére kerül 
sor. *

MÁRCIUS 15-ével lezárult a 
Magyar Ifjúság Kupa nevezése. 
A vállalati győztes csapat részt 
vesz a megyei döntőn, az itte
ni győztes pedig az országos 
döntőn szerepelhet. A végső 
győzelmet elért férfi és női 
labdarúgócsapatok jutalomuta
záson vesznek részt az 1988. évi 
labdarúgó EB színhelyén.*

HARMINCÉVES az Ércbá
nyász Modellező Klub címmel 
nagyszabású kiállítás nyílt a 
Ságvári Endre Művelődési Há? 
galériájában. A kiállítás meg
nyitóját követőén ünnepi'meg
emlékezést és klubtaggyülést 
tartottak. *

MÁRCIUS 13-án került sor az 
MHSZ Ságvári Rádiós Klub 
évzáró közgyűlésére, a négy 
szakosztály — rövidhullám, 
Konstruktőr, URH, rádió-irány
mérő — munkájáról eredmé
nyes tevékenységéről, a több 
mint 100 főt tömörítő klub éle
téről Balassa István klubtitkár 
számolt be. *

FIN SPORTNAPOK: Az Ifjú 
Gárda vállalati lövészverseny 
színhelye lesz a közeljövőben 
a III. sz. bányaüzem lőtere. 
Közel 20 csapat vetélkedik a 
csapatgyőzelemért.*

MÁRCIUS 15-én Ifjú Gárda 
ünnepi szakaszgyűlést tartanak 
a Ságvári pinceklubban, ame
lyen az IG-parancsnok beszá
mol az elmúlt év munkájáról 
és ismerteti az 1987. évi felada
tokat.

Felhívás
Felhívjuk vállalatunk dol

gozóinak figyelmét, hogy a 
Mecseki Szénbányák Válla
lat 1987. évi újítási feladat- 

’tervét megtekinthetik és 
részletes felvilágosítást ad 
Berhiday Lajos iparjogvé
delmi előadó. Munkásszálló 
A épület 1/2; telefon: 21-94.

Terem-
labdarúgó
bajnokság
IX. FORDULÓ, MÁRCIUS 20. 

18.00 óra: Szolgáltató—MÉV
Szálló; 18.30 óra: IV. üzem—
II. üzem; 19.00 óra: Klub- 
Központ; 19.30 óra: Modellezők 
—Kutató-fejlesztő; 20.00 óra:
III. üzem—ÉDÜ; 20.30 óra: Ku
tató-mélyfúró—Anyagosztály.

Ügyeletes: Kutató-mélyfúró. 
X. FORDULÓ, MÁRCIUS 27. 
18.00 óra: Klub—Anyagosz

tály; 18.30 óra: Szolgáltató—H. 
üzem; 19.00 óra: Kutató-mély- 
fúró-IV. üzem; 19.30 óra: ni. 
üzem—MÉV Szálló; 20.00 óra: 
Modellezők—ÉDÜ; 20.30 óra: 
Kutató-fejlesztő—Központ.

Ügyeletes: Kutató-fejlesztő.

Összeomlás előtt 
a Mecsek lakótelepi 
sportegyesöletÜlést tartott február 25t én a Mecsek lakótelepi, sportegyesület elnöksége. A 11 tagú vezérkar egyhangúlag bejelentette lemondását! Bombaként robbant, a hír, az egyesület alig egyéves megalakulását követőr en, A részletekről Gyulai 
Sándor, a sportkör elnöke adott tájékoztatást, amely- ben elmondta, hogy az egye- sülét megalakulását követő időben már gondként jelentkezett, hogy az újonnan épült szabadidős központ sporttelepe a Városi Sportcsarnok tulajdona.Olyan egyesület, amely csak tagdíjakból és a szervezett tanfolyam bevételeiből kívánja fenntartani magát, az előbb-utóbb fizető- képtelenné válik. Nos, Itt ez történt. Az 50 forint/hő , tagdíj összeg befizetése.'csak átfolyt az egyesület kasszáján, mivel az egyesület is' ugyanúgy bérelte a pályákat, mint bárki más, aki a megállapított bérleti díjat befizeti. A tagdíj összegét npm lett volna helye.? etpet-i i ni a lakossággal szémbén/ mivel a magasabb tagdíj ütközik a lakótelepi dolgp-1, zók szociálist^ sp'oísto-ltatár sának szemléletévtet Árrá ' viszont kevés a valószínűség, .hogy. a az'ötejjhv forgj) < sportkombihát' az égésűiét, tulajdonába' kerüljfc át.-"írásunkban hem/^ufatjuKi az, okokat, mivel 'márciusi. 26-ra- összehívott közgyűlési lesz hivatott kimóri'ft'áni a# végső döntést az- eg.yjtjsület í soriéról. \ " '■ ■; o; ' K. M. <!/>.-

A IH. SZ. BAnYAÜZEMI tök 
megsport-bizöttsáj; SietVQzésé*.. 
ben február 23-tól a Xérfi égyéW 
ni versenyszámban Íáeg7«zdő-.” 
dött az üzénit ásztálíténisz’-baj- 
nokság, Ezért kívül Sor Kerüly 
még a'női egyéni, női-és féWi'. 
páros és vegyespáros ■ küzdel
mekre március hónapbán.... i

AZ ÜZEMI K-ISZ-bizottsSg 'ésf - 
a helyi MHSZ lövészklub a ha
gyományos FIN lövészversenyt, 
március 19-én rendezi még az 
üzemi lőtéren. A prögíamőt 1 
színesíti a munkásőrszakasz ■. 
kiállítása és fegyverbemutató
ja. * .

AZ EÖTVÖS KUPA téli te
remfoci tornájára március 14- 
én Került sor az Anikó uícai 
iskola tornatermében, melyet a 
névadó Ifjúsági operátorbrigád 
és az üzemi sport munkabizott-. 
ság bonyolít le.

F. J.

Nyugállományba került: Sá
ros! János főaknász, Ágh János 
föld alatti csatlós (II. sz. bá
nyaüzem) ; Keszler József vá
jár, Vábró László vájár, Czéh 
Ferenc fúrómester (III. sz. bá-.. 
nyaüzem); Imrék Gyula vájár, 
Németh Lászlóné bérelszámoló. 
Barnaki János vájár (ív. sz. 
bányaüzem); Tomonicz József 
betanított munkás, Mészáros 
Kálmán vegyipari szakmunkás 
csoportvezető (Ércdúsító üzem): 
Bodor Ferencné portás; Kútfej 
Ernő erőgépkezelő, Csősz Gyű-- 
la fúrómester (Kutató-mélyfúró 
üzem); Bogiári Ferenc erpgép- 
kezelő, Garai Ede öntömagké- 
szítö (Szolgáltató üzem); Bim
bó józsef szociális Igazgató. 
Czlnszky Ferenc őrségparancs
nok, Vörös Jánosné takarítónő, 
Kósa Rudolf banyamérő szak
munkás (Központ).

nyugállományba került dol
gozóinknak ezúton is meokü- 
szöniük a vállalatunknál vég
zett eredményes munkájukat

éveíkhe^ kellemes ' 
pihenést jó egészséget kivá-
TtUTTKa

Meghalt: Erdei József segéd
vájár. (ív. sz. bányaüzem).


